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Verslag van de openbare raadsvergadering van de gemeente Wijchen  
gehouden op 5 juli 2018 om 17.00 uur in het Kasteel te Wijchen 
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1. Opening 

De voorzitter, burgemeester Verheijen, opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte 

welkom bij deze laatste vergadering voor het zomerreces. Het is een bijzondere vergadering 

omdat de jaarrekening en de kaderbrief worden behandeld. 

 

2. Inspreken burgers 

De voorzitter geeft het woord aan mevrouw Rossen.  

 

Mevrouw Rossen refereert aan de brief die zij op 4 juli aan het college heeft gestuurd over het 

afschaffen van de leges voor gastouderopvang. De redenen van de diverse partijen om de motie 

van D66 vorig jaar te verwerpen, zijn haar niet duidelijk. De legeskosten zijn buiten proportie 

en moeten wat haar betreft worden afgeschaft.  

De bijdrage in het gemeentefonds zou dit kostendekkend moeten zijn. In haar brief vraagt zij 

de partijen hier op een andere manier naar te willen kijken.  
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Mevrouw Rossen gaat nader in op de verkiezingsprogramma’s van de partijen die vorig jaar te-

gen de motie hebben gestemd. Partijen streven naar een sociale gemeente, werken met en 

voor elkaar. In de verkiezingsprogramma’s zijn echter veel stellingen te lezen die aansluiten bij 

het afschaffen van de leges. Zij begrijpt niet waarom zij tegen de motie hebben gestemd.  

 

Het CDA vindt dat de gemeente de lokale economie actief moet ondersteunen in het creëren 

van werkgelegenheid. Dankzij gastouders kunnen ouders blijven werken. Werkgelegenheid 

moet niet alleen worden gecreëerd, maar ook gestimuleerd en gecontinueerd. Het CDA staat 

ook voor een goede school in de buurt met behoud van peuterspeelzalen. 

De PvdA stelt dat werk meer is dan alle inkomen. Het is het heden en de toekomst, mensen 

moeten mee kunnen doen en een bijdrage leveren, plezier hebben in het werk voor een fat-

soenlijk salaris. Een gastouder doet zijn/haar werk met veel plezier. Bij de start zijn de kosten 

echter hoog en hierdoor werkt men een hele tijd voor een onfatsoenlijk salaris. De PvdA vindt 

goede buitenschoolse opvang belangrijk, een brede aanpak van kinderopvang en wil meer ruim-

te voor particuliere initiatieven en een flexibele opvangcapaciteit. Gastouderschap maar verrui-

ming mogelijk van de mogelijkheden voor particuliere kinderopvang; ouders kunnen kiezen.  

Kernachtig Wijchen was ook tegen de motie. De gemeente moet er zijn voor haar inwoners en 

niet andersom. Kernachtig Wijchen staat open voor ideeën uit de samenleving, waar iedereen 

zich kan thuis voelen, sociaal en betrokken kan zijn. Kernachtig Wijchen wil goed luisteren naar 

de burgers en streeft naar een samenleving waar iedereen zich thuis kan voelen. Sommige ou-

ders brengen hun kinderen naar gasouders in Grave, waar geen legeskosten worden gevraagd. 

Er is sprake van oneerlijke concurrentie. Zou het niet fijner zijn om de kinderen in ons eigen 

Wijchen op te vangen?  

Sociaal Wijchen vindt dat meer gewerkt moet worden aan een goede toekomst en dat elke ne-

gatieve druk onmiddellijk moet stoppen. Door de hoge eisen aan gastouders ontstaat veel nega-

tieve druk. Een groot percentage van de gastouders heeft het bijltje er al bij neergegooid. 

De VVD stemde tegen de motie. De VVD vindt het belangrijk dat er voldoende werk is voor de 

inwoners. Laat mensen dan ook kunnen werken door het inschakelen van gastouders.  

 

Mevrouw Rossen is een petitie begonnen en heeft veel positieve reacties ontvangen, meer dan 

verwacht. Het onderwerp leeft onder de mensen. D66 doet al drie jaar lang veel moeite om de 

legeskosten af te schaffen. Zij hoopt dat de partijen die destijds tegenstemden nu voor motie 

stemmen. Door de heer Verbeeten wordt op de site van Kernachtig Wijchen aangegeven dat op 

basis van geluiden uit de samenleving je goed kunt inschatten of een genomen besluit gedragen 

wordt door de inwoners. Mevrouw Rossen dringt erop aan de woorden van de heer Verbeeten in 

het achterhoofd te houden en te luisteren naar een groep hardwerkende mensen.  

 

De voorzitter dankt mevrouw Rossen voor haar inbreng.  

 

 

3. Vaststellen agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

 

4. Mededelingen 

Geen. 

 

5. 18 7 18810  Behandeling Jaarrekening 2017 

 18 2 18719  Kaderbrief 2019-2022 

De voorzitter vermeldt dat de jaarrekening en kaderbrief gelijktijdig worden behandeld. In het 

presidium is een spreektijd afgesproken van 12,5 minuut per fractie. De spreekvolgorde wordt 

bepaald door loting. Hij geeft het woord aan de raad. 

 

PvdA 

De heer Gatzen kijkt in zijn betoog over de jaarrekening en kaderbrief 2019/2022 achteruit in 

de spiegel en blikt vooruit in de toekomst. Over de jaarrekening kan hij kort zijn. Er is op een 

begroting van € 100 miljoen sprake van een positief resultaat van € 2,3 miljoen (2,4%). € 1,5 



 

 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 5 juli 2018 pagina 3 van 24 

miljoen is afkomstig vanuit de bouwgrondexploitatie. De jaarrekening is getrouw en rechtmatig 

en er wordt € 1,8 miljoen toegevoegd aan de algemene reserve. De risicomatrix laat een gewo-

gen risico zien van bijna € 10 miljoen. Dit leidt tot de minimale ondergrens van de algemene re-

serve van € 11,5 miljoen. Op 31 december is de algemene reserve echter ruim € 14 miljoen 

waardoor het risicoprofiel is afgedekt. Wijchen is en blijft een financieel gezonde gemeente.  

De heer Gatzen complimenteert het college, de wethouder financiën en de afdeling financiën 

met de jaarrekening. De kaderbrief 2019/2022 is de eerste financiële doorkijk in de plannen in 

het nieuwe coalitieakkoord, dat tot stand is gekomen met dezelfde coalitie als de afgelopen 4 

jaar. Met meerjarenperspectief laat een overschot zien van € 562.00 in 2019 tot € 2,4 miljoen 

in 2022. Een deel van de ambities van de coalitie is reeds meegenomen in de kaderbrief. Een 

aantal ambities kan pas na 2019 worden toegekend zonder de algemene reserve aan te tasten. 

De algemene reserve komt in 2019 onder het minimaal benodigde bedrag. De fractie van de 

PvdA maakt zich hierover niet veel zorgen. De ambitie blijft enorm en er zijn veel grote pro-

jecten in voorbereiding, zoals verduurzaming en toekomstbestendig maken van het gemeente-

lijk vastgoed, tussen kasteel en Wijchens meer, de renovatie van het kasteel en raadzaal, Hart 

van zuid. Andere projecten zoals opwaarderen groene long, fietspad Balgoij-Batenburg, Brede 

school Hernen zijn nog niet opgestart. Het zijn grote projecten met een grote impact voor de 

inwoners en de gemeentelijke financiën.  

De PvdA zal in het bijzonder alle plannen toetsen die gevolgen hebben voor de sociale zeker-

heid, werkgelegenheid en duurzaamheid. De ontwikkelingen ten aanzien van Rondom Wijchen 

en het programmaboek energieneutreaal, verdienen maximale aandacht van de raad. Energie-

neutraal Wijchen is een opgave voor Wijchen, maar hierin dient samen opgetrokken te worden 

met de regio en Wijchen kan hierin een voortrekker zijn.  

In de tabellen voor gewenst incidenteel en structureel nieuw beleid staan belangrijke projecten 

die nog een plek moeten krijgen in de begroting opgave voor Wijchen, maar samen met regio 

optrekken en voortrekker zijn. In tabellen gewenst staat bv. 5.11 uitbreiden kindregeling, 5.12 

Ecologische VerbindingsZone, 5.16 implementatie VN-verdrag, 6.06 knelpunten verkeer en 

wegmeubilair, 6.09 kunstfonds. Nog meer belangrijke projecten zijn niet toegekend. De fractie 

is benieuwd of het college dit kan vertalen in een sluitende begroting. Er lijkt nog veel werk aan 

de winkel. Het coalitieakkoord “iedereen doet mee” heeft een reëel motto en vraagt blijvende 

aandacht voor mensen die het tijdelijk of langdurig minder makkelijk hebben, statushouders, 

andere doelgroepen die ondersteuning nodig hebben in de hele samenleving. Het vraagt ook om 

toegankelijke gebouwen en beleid geredeneerd vanuit een inclusieve samenleving. Het betekent 

ook meedoen met verduurzamen, afval scheiden, verenigingsleven etc. Dit blijkt ook uit een 

aantal moties die worden ingediend door coalitie en door de oppositie. Een goede samenwerking 

tussen coalitie en oppositie is van belang.  

De PvdA dient een drietal moties. De eerste motie betreft het realiseren van een openbaar toilet 

in het centrum, waarin wordt aangedrongen te onderzoeken of het mogelijk is samen met on-

dernemers in het centrum een openbaar toilet te realiseren voor mensen met en zonder beper-

king. De tweede motie betreft de ganzenpopulatie in Wijchen, waarin wordt voorgesteld te on-

derzoeken hoe op een diervriendelijke manier de ganzenpopulatie kan worden gewaarborgd dat 

overlast wordt teruggedrongen. Er zijn ook veel mensen die plezier hebben aan de ganzenpopu-

latie. Er dient dus niet alleen bestreden te worden, maar onderzocht te worden hoe met bronge-

richte maatregelen de juiste inpassing van de ganzen in Wijchen kan worden bereikt. 

De derde motie betreffende circulair inkopen, zal worden ingediend door het CDA. 

De heer Gatzen gaat kort in op het betoog van mevrouw Rossen. Vorig jaar heeft de fractie 

aangegeven dat er te weinig informatie was om een besluit te kunnen nemen. De fractie wilde 

niet op basis van de kadernota een besluit nemen en heeft aangedrongen op een informatieno-

ta. Ook vandaag zal de PvdA de motie niet steunen. De motie gaat te ver en wil nu al besluiten 

over vrijstelling. Er is nog steeds weinig informatie is. De PvdA stelt voor om de motie aan te 

passen en te vragen om voor de begroting een informatienota aan de raad voor te leggen. In de 

begrotingsvergadering zou dit dan afgehandeld kunnen worden. Tijdens deze vergadering is er 

onvoldoende tijd om een goed besluit te kunnen nemen.  
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D66 

Mevrouw Wittenberg stelt dat D66 vooral staat voor duurzaamheid en transparant bestuur. In 

de afgelopen 4 maanden verschenen in de pers diverse berichten over de coalitieakkoorden in 

Gelderland. Ook Wijchen kwam in het nieuws met “iedereen doet mee”. Duurzaamheid was een 

hot item. Het jaar 2050 komt steeds dichterbij. In het coalitieprogramma zijn echter weinig 

concrete plannen voor duurzaamheid opgenomen. “Er is genoeg ambitie, maar hoe dan” was 

een kop in de Gelderlander. In de berekeningen van het Gelders Energieakkoord staat Wijchen 

op de 38ste plaats van 48. Het is teleurstellend en bevestigend dat de bespreking van de Wij-

chense duurzaamheids- en milieuplannen zijn doorgeschoven tot ná het zomerreces onder het 

mom dat gewacht moet worden op de duurzaamheidsplannen vanuit het Rijk. Dit is een prach-

tig excuus. Nu er een paar maanden respijt is, kan inspiratie opgedaan worden in de regio. Met 

het Gelders Energieakkoord kan gegluurd worden naar de buren. Rheden heeft ongeveer even-

veel inwoners als Wijchen en kreeg het rapportcijfer 9. Wijchen is voorzitter van het portefeuil-

leoverleg duurzaamheid van 18 gemeenten in de regio en kreeg een 2. Hoe kun je leider zijn als 

je bijles nodig hebt? Duidelijk is dat alle zeilen bijgezet moeten worden. D66 zal de coalitie 

steunen in het maken van keuzes in samenwerking met inwoners en het bedrijfsleven. Wijchen 

heeft het grootste industrieterrein van Gelderland. D66 wil een ambitie toevoegen en droomt 

van het meest duurzame energieterrein van Europa, met windturbines, groene daken en zonne-

panelen. Dit zal niet Bijsterhuizen zijn. Hier zijn de afgelopen jaren de hectares over de toon-

bank gegaan, waarbij de duurzaamheidsambities ter zijde zijn geschoven. Wanneer men betaalt 

mag men bouwen. Men is niet voorbereid op zonnepanelen, groene daken, warmtepompen etc. 

Was het de gunstige ligging van Bijsterhuizen t.o.v. vliegvelden, de lage WOZ, of was het het 

niet-duurzame vestigingsklimaat dat Bijsterhuizen extra aantrekkelijk maakt. Er zijn nog enkele 

hectares in het bezit van de gemeente. Over de rest heeft de gemeente niets meer te zeggen. 

De fractie van D66 vraagt de wethouder of hij bereid is “duurzaamheidshekken” om dit weiland 

te zetten en alleen wanneer een investeerder bereid is hierover heen te springen, nog te verko-

pen. De fractie zal het programmaboek in het najaar hierop toetsen.  

In België is vanaf het jaar 2000 verplicht regenwatertanks te plaatsen bij nieuwbouwhuizen. 

Hiermee kan de wasmachine draaien en het toilet worden doorgespoeld. Dit soort maatregelen 

kan de gemeente zelf invoeren en dit hoeft niet te wachten op de plannen vanuit het rijk. De 

fractie van D66 zal de motie van het CDA voor circulaire economie steunen. Mevrouw Witten-

berg wijst erop dat dit in Rhenen al in het coalitieakkoord was verwerkt. 

De plannen voor windturbines liggen inmiddels ter inzage. Dit klinkt als een concrete stap, maar 

is dat wel zo? Met de huidige gedragscode zullen er geen windturbines komen. Het zou het col-

lege sieren wanneer nu een voorschot genomen zou worden op de evaluatie van de gedragsco-

de.  

Op het eerste gezicht staat Wijchen er goed voor. Er is een solide beleid. Wanneer je verder 

kijkt, blijkt het echter onmogelijk een aantal tabellen naast elkaar op te nemen om het verloop 

in de tijd zichtbaar te maken. Hier is jaar na jaar om gevraagd, maar het blijkt niet mogelijk.  

De post afval is interessant, maar onduidelijk is wat de extra kosten zijn van de beleidswijzigin-

gen. In 2015 was het verschil in baten en lasten 20k; in 2016 loopt dit op naar 12k, terwijl dit 

in 2017 900k is, bijna € 1 miljoen. Dit kan niet worden verklaard met reserves of BTW. Indien 

er wel een verklaring is, waarom is deze dan niet in de stukken opgenomen? Zelfs wanneer de 

reserves worden afgetrokken, blijft er nog € 0,5 miljoen aan de strijkstok hangen. Winst op af-

val moet terugvloeien naar de inwoners. Oppotten mag wettelijk niet, tenzij het doel bekend is. 

De fractie van D66 dient een motie in.  

Er worden in 2019 meer kosten op afval geheven. De pilot wordt zonder evaluatie overgeheveld 

naar gewenst structureel beleid. Dit is cadeautje aan de inwoners, maar zij mogen zelf afreke-

nen. Per jaar moet voor de zomerinzameling € 6 worden bijbetaald voor 3 maanden, ongeacht 

of de tuin groot of klein is. De fractie van D66 staat dit solidariteitsbeginsel niet aan en dringt 

aan op de evaluatie van de pilot en een toelichting waarom de zomerinzameling van GFT de in-

woners € 6 per jaar meer zal kosten. Pas dan is een eerlijke afweging mogelijk.  

In 2017 bleef 12k over door lagere kosten bij de inspecties kinderopvang. Wat D66 betreft is de 

gastouderopvang een belangrijke vorm van opvang. ¾ van de gastouders realiseert slechts een 

jaarinkomen onder bijstandsniveau. De gastouderopvang is echter wel voorwaardelijk voor ou-

ders om zelf te kunnen werken.  

Al jaren is er op landelijk niveau een lobby gaande om geen leges voor gastouders te heffen. 
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Wijchen blijft de leges echter verhogen. Het is een boete op werk. In Nijmegen, Grave, Oss en 

97 andere gemeenten worden geen leges geheven op gastouderopvang. Zijn deze gemeenten 

gek? De kosten hiervoor zijn opgenomen in het gemeentefonds. Indien dit niet toereikend is, 

moet worden bijgelegd. Het is echter onduidelijk of het gemeentefonds toereikend is; het staat 

niet in de stukken. De fractie dient een motie in.  

In de kaderbrief is een wensenlijstje opgenomen voor nieuw beleid. Fruit op het gemeentekan-

toor heeft prioriteit 1, terwijl de kindregeling prioriteit 2 heeft gekregen. Voor beiden zijn de be-

dragen nagenoeg gelijk. Mevrouw Wittenberg vraagt een toelichting op de vermelde prioriteiten. 

Wijchen staat er goed voor, dat is de kernboodschap ondanks alles wat mevrouw Wittenberg 

heeft gezegd. Er is een financieel overschot. Aan de andere kant knijpt het echter ook. Het geld 

is van de inwoners, is sparen dan wel een goed plan? D66 verwacht een visie op de uitgaven in 

de toekomst die verder gaat dan “anders denken en samen sparen”. Het zou de coalitie sieren 

indien hiervoor een plan gepresenteerd werd.  

Als laatste advies voor de begroting stelt mevrouw Wittenberg: “zeg wat u doet en doe wat u 

zegt. Zeggen kan men ook vervangen door schrijven”.  

 

CDA 

De heer Derksen dankt de opstellers voor de jaarrekening en de kaderbrief. In zijn betoog bij de 

begroting in november 2017 heeft hij gesproken over een grijze wolk en aangegeven dat deze 

op Wijchen afkwam. Niet goed ingeschat kon worden of het hard zou gaan regenen, dan wel het 

net droog zou blijven. Inmiddels is de grijze wolk uitgegroeid tot een donderwolk. Het ziet er 

niet goed uit. De komende jaren zal flink moeten worden bezuinigd. Ondanks de hoogconjunc-

tuur kan niet worden geïnvesteerd in de toekomst. De Buig-gelden zijn ontoereikend en nemen 

af; de ambtelijke fusie kost meer geld; alle gemeenschappelijke regelingen lopen uit de begro-

ting; bij het huis van de gemeente moet geld bij.  

De jaarrekening verbloemt een hoop. Cosmetisch ziet het er goed uit. Er is een groot overschot 

op jaarrekening is, vooral te danken aan winst op Bijsterhuizen. Er is opnieuw te ruim begroot 

en een overschot van € 2,3 miljoen. Het college is structureel aan het sparen, terwijl het geld 

bedoeld is om beleid uit te voeren. De CDA-fractie is van mening dat er maar één route is. Het 

overschot moet in zijn geheel naar de algemene reserve. Het weerstandsvermogen daalt fors en 

de algemene reserve komt volgend jaar onder de minimale grens. De grondexploitatie loopt te-

rug. De begroting is weliswaar structureel sluitend maar er mag niets tegen zitten. Dit is de 

donderwolk. 

Er is geen ruimte voor nieuw beleid in 2019. Dit betekent dat de wensenlijst met zaken uit het 

coalitieakkoord geparkeerd staan. Hierbij is voor € 200.000 structureel duurzaamheidsbeleid 

geparkeerd, maar ook gratis fruit in het gemeentehuis, het afmaken van de EVZ.  

Het coalitieakkoord heeft al weinig concrete ambities, maar die staan nu geparkeerd. In de ko-

mende jaren moet 8 ton worden gezuinigd. In de kaderbrief is al € 72.000 gevonden. Dit bete-

kent dat nog voor € 728.000 aan bezuinigingen gezocht moet worden. Waar moet dit vandaan 

komen? 

Er is een grote groep mensen die een beroep doet op de inkomensvoorzieningen. De buig-

gelden zijn nu al ontoereikend en zullen in het komende jaar afnemen. De allerbeste oplossing 

is werk. Daarvoor is het Werkbedrijf voor ingesteld. Van alle mensen in de participatiewet wordt 

maar een deel overgedragen en blijft aan het werk. Dit zijn alleen mensen met een kleine af-

stand tot de arbeidsmarkt. De moeilijkst bemiddelbare groep blijft onder de verantwoordelijk-

heid, ook budgettair, van Wijchen. Het volledige participatiebudget wordt daarentegen wel 

overgedragen aan het Werkbedrijf, terwijl maar de helft van de populatie wordt overgedragen. 

Dit is cherrypicking door het werkbedrijf en het kost Wijchen veel geld.  

Het CDA is vanaf de oprichting kritisch geweest m.b.t. het Werkbedrijf; vond en vindt het een 

moloch dat veel geld kost, maar niet doet waarvoor het is opgericht is: dienstverlening aan de 

volledige participatieketen.  

Er is ook hoop. In het verleden ontbrak het aan sturingsinstrumenten. Inmiddels is de dash-

board WMO en Jeugdzorg gepresenteerd. Daarnaast is er op het gebied van maatschappelijk 

vastgoed eindelijk meer inzicht in stand van zaken van gebouwen, financiën en toekomstvisie. 

Er moeten nog stappen gezet worden en het heeft lang op zich laten wachten. 

Het CDA heeft ook een wensenlijstje, maar zonder geld is het lastig winkelen.  

De fractie heeft gekeken hoe zaken verbeterd kunnen worden zonder dat ze per saldo geld kos-
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ten en dient twee kosteloze moties in.  

De motie circulair inkopen door gemeente. Hergebruik van grondstoffen wordt steeds belangrij-

ker en de gemeente kan hieraan bijdragen. Jaarlijks wordt voor € 30 miljoen door de gemeente 

inkocht. De gemeente kan een voorbeeldfunctie vervullen in de transitie naar een circulaire 

economie door in de aanbestedingstrajecten als voorwaarde te stellen dat zij circulaire pro-

ducten leveren. In de motie wordt het college verzocht onderzoek te verrichten naar circulair 

inkopen en bij een positieve uitkomst het inkoop en aanbestedingsbeleid hierop aan te passen. 

De tweede motie betreft de kansen die de bezoekers van Thermen Berendonck bieden voor het 

toerisme in Wijchen. De verwachting is dat de thermen jaarlijks 200.000 bezoekers naar Wij-

chen trekt. Dit biedt toeristisch kansen. Indien een klein deel hiervan ook naar het centrum 

komt, of naar het buitengebied of de kastelen bezoekt, brengt dit een veelvoud op den van de 

investering. De motie roept het college op de onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om het 

mooie Wijchen extra onder de aandacht te brengen bij de duizenden saunabezoekers. 

De CDA-fractie zal de andere amendementen en moties bekijken en is uiterst kritisch en terug-

houdend naar voorstellen die geld kosten. Er is geen geld en er moet nog € 728.000 bezuinigd 

worden. De heer Derksen begrijpt het lage ambitieniveau in het coalitieakkoord nu beter. Er is 

geen geld. Het is lovenswaardig dat iedereen de hand op de knip houdt, op één partij na.  

De financiële positie is onderhevig aan klimaatverandering en is structureel aan het veranderen. 

Er is geen sprake van een overtrekkend buitje; de donderwolk hangt echt boven Wijchen. De 

heer Derksen wil samen met andere partijen proberen de zon achter de wolken vandaan te la-

ten komen.  

 

VVD 

De heer Krale dankt het college en de organisatie voor de toegezonden stukken. Als nieuw ge-

meenteraadslid is hij erg trots op Wijchen en hetgeen is bereikt. Hij wil dit graag aan zijn vrien-

din laten zien. In zijn betoog gaat hij nader in op de financiën, het gerealiseerde resultaat, wo-

nen en werken in een mooie Wijchen en afsluiten met een positieve blik op de toekomst. Hij is 

trots op de financiële prestatie in 2017. De gemeente staat er goed voor. Dit is ook te danken 

aan het vorige college, waar de VVD onderdeel van was.  

Met de € 100 miljoen die uitgegeven zijn, zijn de inwoners tevreden. In 2017 was het resultaat 

€ 500.000 uit de reguliere middelen. Met inbegrip van de incidentele middelen is dit € 2,3 mil-

joen en met Bijsterhuizen benaderd het zelfs bijna € 6 miljoen over 2017. Bijsterhuizen is een 

prachtig bedrijventerrein. Ooit zei iemand dat Wijchen voor internationale bedrijven aantrekke-

lijk was omdat het in de gouden banaan ligt. De bedrijven kunnen desgewenst binnen 24 uur 

hun producten naar elk land leveren. De heer Krale wil realistisch blijven. De incidentele midde-

len vanuit Bijsterhuizen drogen op. De VVD kan zich vinden in de bestemming van het resultaat. 

Een degelijke algemene reserve, een beetje vet op de botten is goed, maar deze mag niet gro-

ter zijn dan noodzakelijk. De VVD zal bij elke begroting opnieuw vragen of de lasten voor de in-

woners niet omlaag kunnen, of de reserve noodzakelijk is. Goed is goed genoeg.  

Wonen en werken in het mooie Wijchen. De heer Krale gaat uitsluitend in op de zorg voor de 

inwoners. In 2017 is gestart met de uitvoering van de twee decentralisaties, jeugdzorg en WMO 

via Rondom Wijchen. Het ging om € 12 miljoen, een forse kostenpost voor Wijchen. Daarom 

dringt de VVD aan op een goede monitoring van de uitgaven van Rondom Wijchen. Het lijkt 

goed te werken en hij kijkt met belangstelling uit naar de evaluatie. 

Zorg is ontzettend belangrijk voor het welzijn van de inwoners. De fractie vertrouwt op goede 

resultaten en positieve acties. 

Werken in Wijchen is een belangrijk thema in 2019. Er is nog weinig te zien van de prestaties 

van de werkorganisatie Druten-Wijchen. Het is nog toekomstmuziek hoe dit verloopt. De VVD 

verwacht een realistische terugkoppeling van het college en is bang dat het optuigen dan de or-

ganisatie effect heeft op tijdige informeren van de raad. De nota Mozaïek, de nulmeting is nog 

niet aan de raad voorgelegd. Mocht het misgaan met de werkorganisatie, dan dient nu al extra 

capaciteit ingehuurd te worden voordat het kwaad is geschied. Hij hoort graag direct van de 

wethouder wanneer hiervoor extra middelen nodig zijn. De service is erg belangrijk. 

In het kader van veiligheid is hij trots en blij met de camera’s rond het station. Fietsendiefstal is 

een grote ergernis voor de bewoners en deze zal nu verminderen.  

De VVD is ook trots op de prachtige evenementen waar mensen uit hele land naar toe komen, 

zoals de Strong Viking Run, doorkomst Vierdaagse, de Paardenmarkt. Hij is blij dat de gemeen-
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te dit hoogwaardige voorzieningenniveau het afgelopen jaar heeft kunnen bieden en dit ook in 

2019 weer mogelijk is. 

De positieve blik op de toekomst. Het komende jaar wordt de MFA Batenburg gerealiseerd. In 

het coalitieakkoord is het voornemen opgenomen in de toekomst nog meer mfa’s te realiseren. 

De kadernota is de uitwerking van het coalitieakkoord. De heer Krale wil het college de kans 

geven dit uit te werken en daarmee naar de raad toe te komen. Daarom zijn er weinig moties 

vanuit de VVD en al de VVD ook weinig moties steunen. De fractie wil eerst de plannen in het 

coalitieakkoord uitvoeren en niet nu al geld aan andere projecten uitgeven. In de toekomst gaat 

veel gebeuren, zoals de bankjes uit Wijchen Gezond die op steeds meer plekken komen te 

staan; het centrum zal blijven bruisen door nieuwe horeca, er is minder fietsendiefstal; steeds 

meer mensen maken gebruik van het openbaar vervoer door de prachtige nieuwe stationsom-

geving; er komt een verbinding tussen Wijchens meer en het kasteel; er lopen mooie woning-

bouwprojecten; kinderen gaan vaker met de fiets naar school als gevolg van genomen maatre-

gelen.  

Toeristisch gezien is Wijchen een mooie trekpleister met een mooi centrum, het kasteel, de Be-

rendonck en het saunacomplex. De VVD verwacht dat Wijchen nog aantrekkelijker kan worden 

en wil initiatieven stimuleren in het buitengebied. De gemeente kan ervoor zorgen dat de toeris-

tische routes er netjes bij liggen. Het is goed voor de lokale economie en hij kijkt uit naar de 

voorstellen van de wethouder, zodat hij trots kan zijn op alles wat Wijchen heeft en heeft be-

reikt.  

De heer Krale heeft gesproken over de fraaie financiën en zijn trots in deze, daarnaast over wo-

nen en werken in het mooie Wijchen, waarbij thema’s als zorg en werkorganisatie belangrijk 

zijn voor nu en voor de toekomst. Hij vraagt het college scherp en alert te zijn op deze zaken. 

Tenslotte heeft hij gesproken over de toekomst en alle mooie dingen die gaan gebeuren, zodat 

hij, zijn vriendin en alle inwoners van Wijchen hier veel plezier van kunnen hebben. De VVD is 

medeschrijver van het coalitieprogramma; hierin staan te veel zaken om op te noemen. Hij ziet 

met vertrouwen alle voorstellen van het college tegemoet om de plannen uit het coalitieakkoord 

te realiseren. 

 

Wijchen Lokaal 

De heer Van Kuppeveld dankt de ambtenaren en het college en complimenteert hen met het 

behaalde resultaat. In de technische commissie heeft hij gewezen op enkele onvolledigheden in 

de tekst en hij gaat ervanuit dat deze in de definitieve tekst worden aangepast. De jaarrekening 

2017 sluit met een positief saldo van € 2,3 miljoen; dit is met name te danken aan de verkoop 

van bouwgrond. Begin 2017 moest de raad zuinig aandoen en aan het eind van het jaar blijkt er 

een ruim positief saldo te zijn. De heer Van Kuppeveld pleit ervoor bovenmatige positieve saldi 

terug te geven aan de burgers. Zij hebben te veel betaald. De wethouder vindt het echter ver-

standiger dit in de samenleving te investeren. Hij verwacht dat de coalitie het saldo opnieuw zal 

toevoegen aan de algemene reserve en vindt dit jammer.  

De jaarstukken zijn gecontroleerd door de accountant en deze heeft een goedkeurende verkla-

ring afgegeven. De provincie zal de gemeente onder repressief toezicht stellen. Het blijkt echter 

dat de managers nog steeds moeite hebben de uitgaven binnen hun programma binnen de be-

groting te houden. Dit kan ongelimiteerd en zij worden hier niet op aangesproken. Het lijkt ver-

standig om indien managers in de maandrapportage worden geconfronteerd met overschrijdin-

gen, dan zij het signaal krijgen dat nieuwe uitgaven pas weer mogelijk zijn wanneer de raad 

toestemming geeft tot aanvullend budget. 

Het niet autoriseren van overschrijdingen betekent dat de jaarrekening niet voldoet aan de ei-

sen van rechtmatigheid en kan tot gevolg hebben dat geen verklaring wordt afgegeven.  

De raad krijgt aan het begin van het jaar de boodschap dat er geen geld is, aan het eind van 

het jaar zijn komen er toch weer middelen uit de hoge hoed. Is dit nog wel uit te leggen aan de 

burgers? De OZB en de afvalstoffenheffing zijn te hoog geweest.  

In het accountantsrapport worden aanbevelingen gedaan. Deze zijn voorgelegd aan het college. 

De heer Van Kuppeveld hoopt dat de aanbevelingen ter harte worden genomen.  

Hij vraagt aandacht voor de logische toegangsbeveiliging en het beheer en autorisatie van het 

ICT-systeem. Tijdens de interim controle zijn meerdere tekortkomingen aan het licht gebracht.  

Met betrekking tot de hypotheken voor ambtenaren merkt hij op dat deze afnemen als gevolg 

van aflossing en het niet meer verstrekken van nieuwe leningen. De fractie van Wijchen Lokaal 
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vraagt zich af of het mogelijk is ambtenaren te stimuleren de hypoheek af te lossen of over te 

sluiten. Dit kan een rentevoordeel opleveren.  

Op de staat van reserves en voorzieningen staan bij de bestemmingsreserves 11 posten waar 

geen dotaties of onttrekkingen hebben plaatsgevonden. Kunnen deze posten niet beter worden 

geschrapt?  

De kaderbrief is de eerste stap in het begrotingsproces. Het college is er trots op dat zij voor 4 

jaar een sluitende begroting kunnen presenteren, maar dit gaat in 2019 wel ten koste van ont-

trekkingen aan de Algemene Reserve. De jaren erna is sprake van een sluitende begroting, 

maar neemt de bijdrage in het gemeentefonds fors toe  

Het college wil investeren in een buurtfonds. De heer Van Kuppeveld vraagt een nadere toelich-

ting. Op veel punten kan de fractie ja zeggen, maar heeft een aantal twijfels. De fractie wacht 

de begrotingsbehandeling af en gaat bij voorbaat niet akkoord met verhoging van heffingen en 

lees, zeker niet wanneer het het riool en afvalstoffen betreft. De gemiddelde lastendruk mag 

volgens het college niet meer dan trendmatig stijgen. De indexering van de OZB met 2,4 % 

gaat de fractie te ver. Van de zomerinzameling GFT is nog geen evaluatie voorgelegd.  

Afgelopen maandag werd een informatiebijeenkomst gehouden met betrekking tot de vestiging 

van de Lidl in Wijchen. De Lidl gaf aan dat het parkeerterrein op de schop moest en worden ge-

asfalteerd. De heer Van Kuppeveld vraagt of het college hiervan op de hoogte is en de middelen 

heeft om dit te verwezenlijken, dan wel dit ten koste gaat van andere ambities.  

De fractie zal de motie Warm Welkom Thermenbezoekers niet steunen. Het is een taak van de 

ondernemers en het centrummanagement. De fractie stemt in met de motie circulair inkopen. 

Met betrekking tot de inspecties gastouderopvang is te weinig informatie beschikbaar. De fractie 

volgt de PvdA in het voorstel dit in te brengen bij de begroting 2019. De motie afval van D66 is 

akkoord, evenals het onderzoek naar een openbaar toilet. De fractie van Wijchen Lokaal stemt 

eveneens in met het amendement van Sociaal Wijchen inzake de duurzaamheidsleningen. 

 

Kernachtig Wijchen 

De heer Van Bronkhorst stelt dat vandaag vooruitgekeken wordt naar 2019 en teruggekeken 

wordt naar 2017. In de krant is vermeld dat er weer een fors overschot is. Het gaat echter om 

een relatief overschot van 2,5% van de begroting. Er is een goede begroting gepresenteerd. 

Het overschot gaat terug naar de algemene reserve en wordt niet op voorhand elders voor be-

stemd. De fractie van Kernachtig Wijchen zal instemmen met de beslisnota.  

Het resultaat is voor een groot deel te wijten aan incidenteel geld. Geld dat men volgend jaar 

niet meer terugziet. De fractie maakt zich zorgen over de structurele tekorten bij de decentrali-

saties en de buig-gelden. Deze worden gedicht met verschillende meevallers die terug te zien 

zijn in het hele programma. Onder de streep is sprake van een positief resultaat van 891.000 

op de algemene dienst.  

In april is het nieuwe college gestart met een nieuw coalitieakkoord. Dit is de basis voor het be-

leid in de komende jaren en verwerkt in de kadernota. In de praktijk blijkt dat Werkbedrijf nog 

een te klein netwerk heeft in en rond Wijchen. Te weinig mensen plukken nog de vruchten van 

de aantrekkende economie. De uitgaven zijn hoger dan het budget dat de gemeente ontvangt. 

Het valt de fractie op dat de kwijtschelding van gemeentelijke belastingen fors oploopt. Het col-

lege wil dit volgend jaar in de heffingen betrekken. Mensen die geen kwijtschelding krijgen 

moeten meer betalen.  

Welzijn leefbaarheid en zorg voor ouderen in de dorpen gaat redelijk goed met behulp van bu-

renhul. Dit moet gekoesterd worden. In 2017 waren er 120 kleine aanbieders in de zorg. In 

2018 is Rondom Wijchen gestart waarbij zich 68 kleine aanbieders hebben aangesloten. De heer 

Van Bronkhorst vraagt aandacht voor het Odensehuis dat hulp biedt aan vroeg dementerenden.  

Het voorziet in een behoefte, maar er wordt in de praktijk slecht doorverwezen. Wat is hiervan 

de reden? De fractie heeft hier meerdere keren aandacht voor gevraagd omdat de deskundig-

heid in de regio hier is geconcentreerd. Cliënten uit de regio vallen niet onder de diensten van 

Rondom Wijchen. De gemeente Wijchen heeft vorig jaar een waarderingssubsidie verleend. Is 

bekend of iets dergelijks ook door andere gemeenten is gedaan?  

Uit een recent overzicht van reële tarieven voor huishoudelijke zorg, blijkt dat Wijchen te weinig 

vergoed aan de thuiszorgorganisaties. Wat betekent dit voor de dienstverlening?  

De proef met snel internet is mislukt. De gebruikers zijn echter tevreden. Voor deze basisvoor-

ziening komt nu ook aandacht vanuit Brussel en Den Haag. Kernachtig Wijchen blijft erop aan-
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dringen dit snel verder uit te werken en de raad hierover te informeren mochten er problemen 

zijn.  

De heer Van Bronkhorst is trots op de afronding van de stationsomgeving. Het meeste werk is 

al in 2017 verzet. Alle mensen die hieraan een bijdrage geleverd hebben verdienen een dikke 

pluim. Hij informeert of er al duidelijkheid te geven is met betrekking tot een restauratie.  

Verkeersveiligheid heeft aandacht, zoals het fileprobleem Bankhoef, notoire hardrijders in de 30 

km zones, verkeersbewegingen rondom de Trinoom. Deze problemen scoren hoog op de irritatie 

top 10 en verdienen aandacht.  

De fractie van Kernachtig Wijchen wil de bermen in het buitengebied op de agenda houden. Niet 

alleen de hoogte van de begroeiing, maar ook de bermranden zijn gevaarlijk. De heer Van 

Bronkhorst wil de griffie vragen de volgende raadsactiviteit in november te plannen. De raad 

kan dan op de fiets een rondje maken van Niftrik via Lienden naar Batenburg, Bergharen en 

door naar Hernen. Het gaat om de beleving.  

Wethouder Gerrits is vanuit Kernachtig Wijchen de wethouder voor woningbouw. Hij doet er al-

les aan om woningbouwprojecten uit de grond te krijgen. Wonen op maat heeft hoge prioriteit 

in het verkiezingsprogramma. Dit wordt regelmatig met de wethouder besproken.  

Bouwen voor starters en ouderen krijgt bijzondere aandacht. Wanneer ouderen doorstromen 

ontstaat ruimte voor starters. 

Een bewoner van de Wintertaling heeft onlangs zijn ongenoegen geuit m.b.t. het Kraanvogelge-

bied. Meerdere partijen hebben al aangedrongen op de ontwikkelingen van dit terrein. In het 

coalitieakkoord is dit opgenomen voor 2020. De markt is goed, de vraag en behoefte hoog en 

de leegstand in het Kraanvogelgebied neemt toe. Hij dringt erop aan geen tweede MAWI-

complex te laten ontstaan. Wellicht kan dit gebied met dezelfde voortvarendheid opgepakt wor-

den als Hart van Zuid en Tussen meer en kasteel. De fractie van Kernachtig Wijchen vraagt de 

wethouder voor de begroting te komen met een procesvoorstel dat in 2019 gebruikt kan worden 

om in 2020 daadwerkelijk stappen te zetten. 

Het wijkbeheer verdient een dikke pluim. De fractie dringt aan op aandacht voor een goed riole-

ringsstelsel. De inwoners moeten worden beschermd en er moeten afdoende maatregelen ge-

nomen worden. De raad heeft hiervoor middelen beschikbaar gesteld; de heer Van Bronkhorst 

informeert of deze voldoende zijn.  

In het verleden zijn verschillende DOP’s en SOP’s opgesteld. Er was sprake van veel inspraak en 

enthousiaste plannen vanuit de inwoners. Deze ideeën leveren een bijdrage aan de leefbaarheid 

in de kernen. De heer Van Bronkhorst vraat waar de uitwerking hiervan terug te zien is.  

De nota Toerisme is 10 jaar oud en hij vraagt zich af wanneer deze wordt geactualiseerd. Er zijn 

tal van pareltjes in Wijchen met veel potentie. Het zou een optie kunnen zijn deze extra onder 

de aandacht te brengen.  

De heer Van Bronkhorst constateert dat ten behoeve van de Vierdaagse wederom uitbreiding 

van het budget wordt gevraagd. Het is bijna structureel en wordt als onontkoombaar gezien. De 

fractie vraagt zich af hoe ver de gemeente hierin wil gaan en hoe dit zich verhoudt tot andere 

culturele activiteiten.  

De gemeenschappelijke regelingen lijken op een huwelijk tot de dood ons scheidt. De gemeen-

ten worden gezien als suikerooms en tantes en staan financieel garant. De fractie is voorstander 

van een nauwer contact in de regio tussen de verschillende gemeenten om gezamenlijk een 

krachtig signaal af te kunnen geven in het dagelijks bestuur. 

Aan belasting betalen kan niet worden ontkomen. Om de Bv Wijchen draaiend te houden zijn 

heffingen noodzakelijk. Met betrekking tot de hondenbelasting pleit de fractie er niet voor deze 

af te schaffen, maar in de pas te laten lopen met de doelen. In 2017 was er een overschot en in 

de afgelopen 5 jaar een flinke stijging. De fractie stelt voor tijdens de begrotingsbehandeling de 

hondenbelasting niet meer te verhogen en te indexeren. 

Tenslotte gaat de heer Van Bronkhorst in op Wijchen 21. Dit laat niet de kanteling zien waar-

voor een forse financiële bijdrage ter beschikking is gesteld. De inwoners zijn niet tevreden. Er 

is weinig contact, maar dan ook nog van slechte kwaliteit. De fractie maakt zich zorgen en wil 

dat hier snel verandering in komt. Reorganisatie vraagt flexibiliteit en veel van het betrokken 

personeel. Hij wil zich niet bemoeien met de bedrijfsvoering, maar krijgt signalen dat de service 

anders is dan gewend. Ook is er sprake van vertrek van deskundigheid. Het vraagt om krachti-

ge inzet. 

De heer Van Bronkhorst is benieuwd naar de reacties en zal de schorsing gebruiken om de mo-
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ties en het amendement te bespreken.  

 

Sociaal Wijchen 

De heer De Kievit merkt op dat “ als je altijd doet wat je gedaan hebt, dan krijg je altijd wat je 

gehad hebt”. Die zin schoot hem te binnen bij het lezen van de kadernota. Het is geen waarde-

oordeel, maar een constatering. De bedragen in de WMO zijn praktisch gelijk aan vorig jaar. 

Uitgegeven is wat nodig is. Daar is niets mis mee.  

Het weinig ambitieuze gedrag heeft ook een keerzijde. Het niet willen of kunnen doorpakken op 

belangrijke dossiers, het blijven onderzoeken, wikken en wegen. Hij noemt dit uitstelgedrag. 

Het gemeentebestuur lijdt aan deze ziekte. Hij noemt een drietal symptomen. 

Met de beleidsnota maatschappelijk vastgoed is 4 jaar geleden begonnen. De conceptversie van 

de uiteindelijke nota heeft in april 2018 op de agenda gestaan van het college, maar is niet naar 

de raad gestuurd. Er is opnieuw overleg geweest. Recentelijk is deze toch gesproken over de 

gemeentelijk vastgoedorganisatie. Duidelijk uitstelbedrag.  

Om de strategische visie is 4 jaar geleden al gevraagd. Vlak voor de verkiezingen is dit aan de 

raad aangeboden, maar dan wel in een afgezwakte versie, geen visie maar een verkenning. Ook 

een voorbeeld van uitstelgedrag. 

De wijze waarop de raad omgaat met het programmaboek energieneutraal 2040 is een klassiek 

voorbeeld, Het afgezwakte magere programmaboek is vlak voor de verkiezingen door de raad 

aangehouden voor verdere verdieping en verrijking.  

Ondertussen zitten de inwoners te wachten op een besluit van de raad. Hij dringt erop aan dat 

de raad durft te besluiten en inwoners en bedrijven zekerheid geeft over toekomstig gemeente-

lijk beleid. 

De fractie van Sociaal Wijchen dient een amendement in op de jaarrekening en stelt voor 125 K 

vrij te maken voor de bestemmingreserve duurzaamheidslening. Voor elke € 100.000 die uitge-

leend wordt door het Fonds Hoevelaken, moet de gemeente € 7.500 als risico inboeken.  

Vorig jaar is € 1,5 miljoen uitgeleend en in de eerste helft van dit jaar € 800.000. Indien de 

trend zich voortzet, wordt het dit jaar € 1,6 miljoen. De fractie van Sociaal Wijchen stelt voor 

om € 125.000 uit het resultaat te reserveren zodat met een gerust hart weer € 1,6 miljoen aan 

duurzaamheidsleningen uitgezet kan worden. Hierdoor worden de risico’s dan volledig afgedekt.  

Door de CDA-fractie wordt gesteld dat Sociaal Wijchen geld over de balk wil gooien. Dit is het 

niet het geval. Het is een investering in duurzaamheid. Wanneer alle beschikbare daken voor-

zien moeten worden van zonnepanelen, gaat dit niet vanzelf. De duurzaamheidslening draagt 

hier in belangrijke mate aan bij. Het is een investering, geen kostenpost. 

 

De voorzitter schorst om 18.15 – 19.30 uur de vergadering voor overleg en het avondeten.  

Om 19.30 uur heropent hij de vergadering en geeft allereerst het woord aan wethouder Gerrits.  

 

Dupliek van het college 

 

Wethouder Gerrits merkt op dat de gemeente een verklaring van rechtmatigheid en getrouw-

heid heeft ontvangen met betrekking tot de jaarrekening 2017. Hij is tevreden. Er is sprake van 

een overschot van € 2,3 miljoen. Dit is € 1,3 miljoen hoger dan geraamd en het resultaat van 

meevallers en tegenvallers. Per saldo komt de algemene dienst uit op -/- € 100.000 en de 

grondexploitatie op +/+ € 1,4 miljoen. Hij is blij weer een positieve marge te kunnen presente-

ren. Het is het gevolg van een solide beleid van de raad. Er zijn fikse tegenvallers in de kosten 

voor zorg en enkele kleine tegenvallers die om aandacht vragen. De bouwgrondexploitatie heeft 

bijgedragen aan het positieve resultaat. Hij attendeert de raad erop dat de bouwgrondexploita-

tie opdroogt. Er moet een slag gemaakt worden m.b.t. het gebruiken van de algemene reserve 

naar structurele middelen. Voorgesteld wordt het resultaat na aftrek van de budgetoverheveling 

in zijn geheel toe te voegen aan de algemene reserve. De stand van de algemene reserve is in 

2017 € 16 miljoen en ligt boven de huidige risicogrens van € 11,5 miljoen. In 2018 en 2019 zal 

dit flink dalen en even onder de risicogrens komen. Het college adviseert om de eventuele be-

stemming van het resultaat te bewaren voor de begrotingsbehandeling in november en inte-

graal af te wegen. Dit is de eerste kaderbrief van het nieuwe college en de belangrijkste leid-

raad is het coalitieakkoord. De kaderbrief is een doorkijk vanuit de actuele stand van zaken; de 

meicirculaire is hierin al verwerkt. De doorkijk stemt tot redelijk optimisme. Er is nieuw beleid 
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mogelijk, maar niet alle gewenste projecten zijn al financieel verwerkt. Dit staat haaks op de 

constatering van het CDA. Het is feitelijk onjuist dat er geen ruimte is voor nieuw beleid. Door 

zaken te spreiden en te faseren ontstaat ruimte. Vastgehouden dient te worden aan de koers 

gericht op een financieel gezonde gemeente met beperkte lasten. Het college is optimistisch, 

maar voorzichtig. Het tekort op de uitkeringen en zorg vraagt blijvend om aandacht gericht op 

het in lijn blijven van de kosten.  

De algemene reserve nadert in 2018-2019 de ondergrens. Naar de verdere toekomst moet hier 

kritisch mee worden om gegaan, dekking van investeringen met structurele middelen.  

Naar aanleiding van D66, bijlage 5 en 6, gewenst nieuw beleid dat nog niet financieel is ver-

taald, merkt hij op dat het college een voorzet en richting heeft gegeven voor prioriteiten. Het 

kan vreemd overkomen dat bijzondere bijstand, de kindregeling prioriteit 2 heeft en fruit priori-

teit 2, maar dit is terug te voeren naar de snelheid en tempo van invoering. Het college is voor-

zichtig optimistisch, er is ruimte voor nieuw beleid, maar niet alles kán en zeker niet tegelijker-

tijd. De raad stelt uiteindelijk de prioriteiten en weegt dit in november integraal af. 

Door het CDA wordt aangegeven dat er geen geld is en ambities worden geparkeerd en de kos-

ten oplopen. Dit herkent wethouder Gerrits niet; er is wel degelijk ruimte voor nieuw beleid. In 

de kaderbrief is € 800.000 aan bezuinigingen opgenomen oplopend van 2 tot 8 ton. Dit is het-

zelfde als in de voorgaande periode. Het wordt afgedekt net als in voorgaande perioden afge-

dekt door vrijvallende budgetten vanuit bestaand beleid. In het coalitieakkoord is een voorzet 

gegeven. Indien extra rijksmiddelen niet worden aangewend, wordt dit in mindering gebracht 

op de bezuinigingstaakstelling. 

Door Wijchen Lokaal wordt een opmerking gemaakt m.b.t. de overschrijdingen binnen de pro-

gramma’s. De raad heeft zelf hiertoe besloten. De financiële verordening maakt het mogelijk 

eventuele overschrijdingen binnen het programma op te vangen met budget voor andere on-

derdelen. Valt het er buiten, dan komt het college hiermee naar de raad. 

Wijchen Lokaal vraagt of het college op de hoogte is van eventuele kosten die nog naar de ge-

meente toekomen m.b.t. de vestiging van de Lidl. Wethouder Gerrits is op de hoogte van een 

intentieovereenkomst van de Lidl met de eigenaren van het pand. Er wordt eerst een verken-

ning uitgevoerd, wat nodig is, welke kosten gemaakt moeten worden en vervolgens wie wat 

werkelijk moet betalen. Het is nu te vroeg om een eventuele bijdrage van de gemeente te be-

noemen.  

Kernachtig Wijchen vraagt om een procesvoorstel met betrekking tot het Kraanvogelterrein. In 

het coalitieakkoord is opgenomen dat voor 2019 een visie en plan wordt opgesteld. Inmiddels 

worden verkennende gesprekken gevoerd met betrokken partijen en de provincie. Wethouder 

Gerrits wil graag een procesvoorstel doen, maar pas na de begroting zodat ook de resultaten 

van deze gesprekken kunnen worden meegenomen.  

In reactie op de motie van D66 betreffende afval, constateert hij dat aangegeven wordt dat er 

geld aan de strijkstok zou blijven hangen. Dit is een onjuiste constatering. Meer dan 15 jaar ge-

leden is een reserve ingesteld voor het uitvoeren van het afvalbeleid. Daar wordt jaarlijks geld 

aan onttrokken en toegevoegd. Het geld gaat altijd terug naar de inwoners soms via een kor-

ting, dan wel dat het geïnvesteerd wordt in het afvalbeleid. Het college ontraadt de motie.  

 

Wethouder Loermans gaat nader in op de vragen en opmerkingen die zijn portefeuille betreffen. 

De motie rondom de ganzenpopulatie wil het college graag uitvoeren. Wel wil hij een slag om de 

arm houden rondom het in kaart brengen van de overlast. Dit is erg subjectief. Wel wil hij in 

kaart brengen waar bovenmatig veel ganzen zitten. Gevraagd wordt een plan te maken. Hij 

waarschuwt ervoor dat wanneer op één plaats maatregelen genomen worden, het probleem kan 

verschuiven naar een andere plek.  

Met betrekking tot de zomerinzameling van het GFT merkt hij op dat een evaluatie zal plaats-

vinden samen met de inwoners. Dit wordt éénmalig betaald uit de reserve. Wanneer voor de 

motie gekozen wordt, dan is een extra bijdrage in de afvalstoffenheffing nodig.  

De leges gastouderopvang. Gevraagd of de 97 gemeenten die ervoor gekozen hebben leges vrij 

te geven, gek zijn. Er zijn echter nog 283 gemeenten die wel leges heffen. Voor Wijchen is de 

bijdrage in het gemeentefonds ongeveer € 37.000. Dit is onvoldoende om de kosten van de 

GGD en de eigen inzet te betalen. Alleen de kosten van de GGD bedroegen vorig jaar € 41.000. 

Het college ontraadt de motie. Indien de legeskosten kostendekkend zouden moeten zijn, zou 

dit € 577 per aanvraag bedragen. Grotere opvanginstellingen betalen € 800 per aanvraag. Wet-
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houder Loermans wijst op het jaarverslag van de GGD waarin is toegelicht hoe het toezicht en 

de handhaving inhoudt. 

In de jaarrekening is een terugkoppeling gegeven van de pilot Snel internet. Inmiddels hebben 

de gemeente in de regio Arnhem Nijmegen onder aanvoering van Wijchen en Over Betuwe de 

handen ineengeslagen en worden afspraken gemaakt over leges die het glasvezelbedrijf moet 

betalen, gezamenlijke afspraken m.b.t. herstelkosten van de bermen en over het in kaart bren-

gen va n het aantal adressen per gemeente waar een te lage internetsnelheid is. Wethouder 

Loermans verwacht in het komende jaar serieuze stappen te kunnen zetten zodat ook het bui-

tengebied snel internet ter beschikking krijgt.  

Met betrekking tot de staat van de bermen, raadt hij de heer Van Bronkhorst aan ook de Berg-

harensestraat en de Oude Schaarsestraat te bekijken waar de bermen al zijn aangepakt. Vorig 

jaar is voor 3 jaar lang € 150.000 ter beschikking gesteld. Ook de problemen in het kader van 

verkeersveiligheid krijgen hierbij voldoende aandacht. 

Kernachtig Wijchen vraagt naar de DOP’s. De raad heeft destijds zelf een werkgroep dorpsont-

wikkelingsplannen ingesteld. Afgesproken is dat activiteiten die plaatsvinden uit de reguliere 

budgetten moeten komen. Er is geen overzicht. Wethouder Loermans meldt dat bv. wel de wo-

ningbouw in Niftrik en Bergharen, de bermen in het buitengebied daadwerkelijk zijn opgepakt. 

Dit is in de diverse programma’s terug te vinden. Indien de raad een overzicht wenst, kan dit 

worden opgesteld. 

De heer Van Bronkhorst maakt zich zorgen of er genoeg geld is voor de klimaatadaptatie en om 

het extra water weg te werken. Vorig jaar zijn extra middelen ter beschikking gesteld. In 2019 

wordt de waterstresstest uitgevoerd die vanuit het Rijk wordt geïnitieerd. Wethouder Loermans 

gaat ervanuit dat met de kennis die aanwezig was bij het vaststellen van het GRP, er voldoende 

middelen ter beschikking staan. Mocht uit onderzoeken blijken dat het onvoldoende is, komt het 

college met en voorstel. 

 

Wethouder Burgers gaat in de volgorde van de sprekers in op de diverse opmerkingen en vra-

gen. In reactie op de opmerking van D66 wanneer geïnvesteerd wordt in Bijsterhuizen, merkt 

hij op dat in de regio veel industrieparken aanwezig zijn die de gemeenten energieneutraal wil-

len maken. Vanuit de regio is een budget beschikbaar van € 600.000 waarmee aan de slag ge-

gaan wordt met een projectleider die zal aangeven hoe dit vorm te geven. Dit is de eerste be-

hoefte. Er wordt dus al in geïnvesteerd, ook vanuit de rol van Wijchen als voorzitter in de regio.  

Naar aanleiding van de opmerkingen over gedragscode windenergie, merkt hij op dat de ge-

dragscode de spelregels bevat voor het inpassen van windenergie. Het lijkt hem niet kies naar 

de corporaties en projectontwikkelaars om tussentijds de spelregels aan te passen. De afspraak 

is dit in 2019 te evalueren.  

Door het CDA wordt aangegeven dat zij alleen kosteloze moties indient. Wethouder Burgers wil 

de motie van CDA betreffende circulaire inkoop graag omarmen. Het is belangrijk in het kader 

van duurzaamheid om circulair te gaan werken. Dit wordt ook regionaal al opgepakt. Uit het 

onderzoek zal blijken in welke mate dit kosteloos kan. 

Kernachtig Wijchen stelt een vraag mb.t. het Odensehuis. Hier gebeuren prachtige dingen. Veel 

mensen die hier gebruik van maken, komen uit de regio, 1 van de 10 deelnemers uit Wijchen. 

De regio heeft echter al twee keer aangegeven dat het Odensehuis voor hen geen regiofunctie 

heeft. Het Odensehuis zal met de gemeenten hierover in gesprek moeten. Er zit ook een kos-

tenplaatje aan. Wijchen wil hierin zeker meedenken en heeft het Odensehuis een waarderings-

subsidie gegeven. De vraag is of deze subsidie jaarlijks moet worden toegekend, dan wel dit 

structureel met de regio kan worden opgelost.  

Door Sociaal Wijchen wordt in het amendement een extra storting in de duurzaamheidslening 

voorgesteld. Het amendement klopt niet helemaal; het betoog van de heer De Kievit wel. Het 

gaat om uitbreiding van de bestemmingsreserve. Dit is echter nog niet nodig. Tot en met 2018 

zit er € 4 miljoen in een revolving fund. Ook de sportverenigingen zijn aangepast voor € 1,5 

miljoen, de particulieren € 2,3 miljoen en de wijkcentra voor 2 ton. Er is voldoende geld en het 

is nog niet nodig hiervoor extra te reserveren. Het college ontraadt de motie.  

 

Wethouder Derks gaat in op de moties en diverse betogen vanuit de fracties. In het coalitieak-

koord is opgenomen dat een inclusieagenda wordt opgenomen. Deze zal dit jaar nog worden 

opgeleverd. Indien het onderzoek naar het openbaar toilet integraal meegenomen kan worden 
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in het toegankelijker maken van de openbare voorzieningen, dan wil hij dit graag hierin mee-

nemen. Mocht dit onderzoek nu uitgevoerd moeten worden, dan zou hij dit graag in de tweede 

termijn vernemen. Het college omarmt de motie.  

Wethouder Derks heeft waardering voor het feit dat het CDA het toerisme en de kansen die het 

biedt zo hoog op de agenda heeft staan zoals blijkt uit de motie “houdt thermenbezoekers in 

Wijchen”. Dit promotie en verantwoordelijkheid ligt echter primair bij de marktpartijen, dus het 

RBT KAN. Hier wordt door de gemeente jaarlijks een bijdrage voor gedaan.  

In antwoord op de vraag van Kernachtig Wijchen, meldt hij dat de geactualiseerde nota Toeris-

me in 2019 wordt gepresenteerd in samenhang met de nota Economie.  

De toenemende kosten voor het evenementenbeleid, met name voor de Vierdaagse hebben 

vooral te maken met veiligheid en toezicht. Het publiek wordt steeds groter en dit geeft een 

zwaardere belasting op veiligheid. 

Wethouder Derks is in de vergadering van 28 juni al ingegaan op de reconstructie van het NS- 

station. De Nederlandse Spoorwegen is in gesprek met marktpartijen.  

 

Burgemeester Verheijen constateert dat zowel door VVD als Kernachtig Wijchen signalen zijn 

afgegeven over de haperende dienstverlening van de werkorganisatie. Het is ook voor het colle-

ge en het bestuur een zorgpunt. In de commissie heeft hij naar aanleiding van vragen van 

Kernachtig Wijchen al aangegeven dat er een informatienota komt. Deze zal komende dinsdag 

in het college worden besproken en daarna aan de raad worden verzonden. Hij ziet uit naar de 

discussie. Niet nagelaten zal worden om de nodige stappen te ondernemen om de dienstverle-

ning op het gewenste niveau te brengen.  

 

Mevrouw Wittenberg merkt op dat twee vragen die zij heeft gesteld, niet beantwoord zijn. 

Is de wethouder bereid om een duurzaamheidshek rondom het weiland op Bijsterhuizen neer te 

zetten. Het gaat om de kavels die nu nog vrij zijn. Is het college bereid om deze pas te verko-

pen wanneer er een goed duurzaamheidsplan ligt.  

Ten aanzien van de gedragscode windenergie, begrijpt zij dat het college niet op de evaluatie 

vooruit wil lopen. Er is echter maar één partij die van mening is, dat met de huidige gedragsco-

de er geen windmolens kunnen komen. 

 

Wethouder Burgers meldt dat het initiatief in procedure is genomen. Het is niet aan hem te be-

palen of de code aangepast moet worden, zolang de inspraakprocedure nog loopt. Hij wil geen 

hek om de 12 ha zetten die nog niet verkocht is. Op een totaal van 200 ha is het belangrijk dit 

integraal mee te nemen en geen extra criteria voor dit kleine stukje op te nemen. Het is belang-

rijk met een goedplan te komen voor de verduurzaming van het totaal. 

 

De voorzitter schorst om 19.50 uur de vergadering tot 20.20 uur voor overleg m.b.t. de moties 

en het amendement. 

Na heropening geeft hij het woord aan de heer De Kievit. 

 

Sociaal Wijchen 

De heer De Kievit is verheugd dat de heer Van Bronkhorst in zijn betoog aangaf dat de honden-

belasting verminderd zou kunnen worden. Hier heeft hij al 4 jaar voor gestreden. 

De heer Van Bronkhorst heeft niet aangegeven dat de hondenbelasting zou kunnen worden ver-

laagd, maar dat deze niet geïndexeerd verhoogd zou moeten worden. 

De heer De Kievit vermeldt dat het amendement van Sociaal Wijchen mede wordt ingediend 

door de fractie van D66. Dit is abusievelijk niet opgenomen, maar hij heeft van de griffie begre-

pen dat dit alsnog wordt toegevoegd.  

Met betrekking tot de duurzaamheidslening, heeft de heer De Kievit begrepen dat er € 2,3 mil-

joen mag worden uitgeleend. Tot nu toe is € 1,5 miljoen uitgezet en resteert er nog € 800.000 

voor de rest van het jaar. In theorie is het mogelijk dat aan het eind van dit jaar het budget is 

opgebruikt. 

De heer Gatzen constateert dat het om een behoorlijk aantal zonnepanelen gaat. Hij dringt erop 

aan te wachten tot het energiebeleid integraal wordt besproken. Waarom wil de heer De Kievit 

dit vanavond aan de orde stellen? 

De heer De Kievit wijst erop dat veel burgers nu overwegen zonnepanelen aan te schaffen, 
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maar niet zeker weten of er geld vanuit de duurzaamheidslening voor hen beschikbaar is. Hij wil 

de burgers zekerheid geven en vindt het noodzakelijk nu een goed signaal af te geven. Hij con-

stateert opnieuw uitstelgedrag.  

De heer Gatzen merkt op dat indien het amendement wordt aangenomen, er pas bij de begro-

ting geld vrijgemaakt wordt. Bij de behandeling van het energieboek bestaat het risico dat dit 

weer teruggedraaid moet worden. Hij is er voorstander van dit integraal te behandelen bij de 

nota Energieneutraal Wijchen en niet tussentijds.  

De heer De Kievit wil nu graag dit punt maken. Hij komt hier bij de begroting zeker op terug.  

De heer Derksen stelt dat het niet gaat om het maken van een punt, maar om het algehele 

plaatje. Door de wethouder wordt aangegeven dat er nog voldoende geld is. Hij mag hopen dat 

het aan het eind van het jaar op is. De verwachting is echter dat dit niet het geval is. Het is nu 

te prematuur en hij adviseert dit in te brengen bij de behandeling van de nota.  

 

De heer De Kievit handhaaft het amendement. Mocht het amendement niet aangenomen wor-

den, komt dit na de zomer weer terug. Hij wil aandacht vragen voor dit belangrijke onderdeel.  

De heer Derksen pleit ervoor dat dit niet tot gevolg heeft dat de partijen die nu tegenstemmen 

het stempel krijgen tegen energieneutraliteit en zonnepanelen te zijn.  

De heer De Kievit zal de partijen hier zeker niet van beschuldigen. Hij wil graag in de toekomst 

nog steun voor zijn voorstel. 

Met betrekking tot motie 1 van het CDA inzake thermenbezoekers, merkt hij op dat de fractie 

van Sociaal Wijchen de motie niet zal steunen. Het is geen gemeentelijke taak. 

Hij is minder enthousiast over motie 2, dan de andere partijen. afgesproken is alles zo smart 

mogelijk te formuleren. Het college wordt verzocht “een onderzoek te doen naar circulair inko-

pen en dit in te voeren wanneer dit redelijkerwijs mogelijk is”, “bij positieve uitkomst aan te ge-

ven hoe circulair inkopen kan worden ingebed in het inkoopbeleid van de gemeente”. Wanneer 

hij ja tegen de motie zegt, waar zegt de fractie dan ja tegen? Wie gaat het onderzoek betalen?  

De heer Derksen wijst op het traject dat gevolgd wordt. Na de zomer wordt een nota voorge-

legd. Een van de doelen is het opwekken van de circulaire economie. Het geld dat je niet hoeft 

te gebruiken kan hiervoor ingezet worden. In andere gemeente wordt dit al met succes gedaan. 

De heer De Kievit wijst erop dat bij andere gemeenten het ook niet gratis is.  

Het onderzoek kan intern ambtelijk worden gedaan, aldus de heer Gatzen. Het gaat erom be-

leidsregels op te stellen en te onderzoeken welke producten circulair kunnen wonden ingekocht. 

Dit is ook niet duurder. Daarna kan het worden toegevoegd in de inkoop-/aanbestedingsregels. 

Zodra het nieuwe inkoopbeleid op dit punt kan worden vastgesteld, kan dit worden ingevoerd.  

 

De heer De Kievit merkt naar aanleiding van de motie van D66 over leges gastouderopvang dat 

de fractie de motie zeker zal steunen.  

De heer Van Bronkhorst vraagt naar de mening van Sociaal Wijchen met betrekking tot de 

gastouderopvang. 

De heer De Kievit vindt de motie in sympathiek en zal deze zeker steunen. Hij hoort graag nog 

de mening van andere partijen over hetgeen de wethouder heeft gesteld. 

Het overschot van afvalbeleid gaat altijd terug naar de inwoner, aldus de wethouder.  

De heer De Kievit dringt er op aan dat bij het onderzoek naar realisatie van een openbaar toilet 

uitgegaan wordt van een genderneutraal toilet.  

Hij is tenslotte van mening dat niemand tegen de motie Sturing ganzenpopulatie kan zijn.  

 

Kernachtig Wijchen 

De heer Van Bronkhorst is tevreden met de beantwoording van zijn vragen. Hij begrijpt dat een 

procesvoorstel voor de Kraanvogelstraat niet voor de begroting kan worden voorgelegd. Wet-

houder Gerrits noemt eind van het jaar. Hij dringt erop aan dat in de vergadering van december 

dan duidelijkheid gegeven wordt over de stand van zaken.  

De heer Derksen merkt op dat het CDA al een tijd scherp is op dit dossier en gevraagd heeft om 

een procesvoorstel. Er wordt nu in ieder geval tijdwinst geboekt. Waarom kan dit nu wel zo snel 

worden voorgelegd? 

De heer Van Bronkhorst memoreert dat dit onderwerp vorig jaar ook op de agenda stond. Kern-

achtig Wijchen heeft toen tegengestemd en is de wethouder gevolgd die aangaf met ene aantal 

grote projecten bezig te zijn. De situatie in de Kraanvogelstraat is onlangs veranderd. De fractie 
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maakt zich zorgen om de Kraanvogelstraat.  

De heer Derksen vraagt wat er precies is veranderd. De Kraanvogelstraat is al tijden aan het 

verpauperen.  

De heer Van Bronkhorst heeft in zijn eerste termijn aangegeven dat er meer leegstand is geko-

men, panden zijn verkocht. De wethouder gaf aan in gesprek te zijn met ontwikkelaars. Dit is 

positief. 

Ten aanzien van de bermen heeft hij in zijn betoog willen aangeven dat de bermen nog steeds 

aandacht behoeven. Bij deze kadernota, maar ook in het coalitieakkoord wilde hij hier extra na-

druk op leggen. 

Met betrekking tot de SOP’s en DOP’s, geeft de heer Van Bronkhorst aan dat Kernachtig Wij-

chen zelf keukentafelgesprekken wil aangaan in de verschillende dorpen en informatie wil opha-

len. Indien het nodig is daarop terug te komen, zal de fractie dit doen.  

De heer De Kievit vindt dit een taak van de hele raad, waarom wil Kernachtig Wijchen dit naar 

zich toetrekken? 

De heer Van Bronkhorst merkt op dat Kernachtig Wijchen als enige fractie heeft aangekaart. 

Het is uiteraard ook mogelijk dit opnieuw in een werkgroep weer op te pakken. 

De heer De Kievit neemt de uitnodiging graag aan en vermoedt dat andere partijen dit ook wil-

len.  

De heer Derksen wijst erop dat de werkgroep burgerparticipatie de intentie heeft om na het 

zomerreces samen te gaan met de SOP’s en DOP’s. Hij kan zich vinden in hetgeen de heer De 

Kievit aangeeft. Het lijkt nu te veel een verzoek vanuit Kernachtig Wijchen, terwijl in het presi-

dium al is voorgesteld dit na de zomer op te pakken.  

De heer Van Bronkhorst is benieuwd naar de stand van uitwerking van de diverse projecten, 

maar vraagt niet direct om een overzicht. Door de wethouder wordt aangegeven dat dit in de 

programmabegroting is verwerkt. Indien vanuit de raad op pad gegaan wordt, dan inderdaad 

graag met zijn allen.  

Het gaat erom dat de raadsbrede werkgroep na de zomer een herstart maakt, aldus de heer 

Derksen. 

 

De heer Van Bronkhorst is tevreden met de toelichting van wethouder Derks m.b.t. de presen-

tatie van de nota toerisme. Deze wordt in 2019 voorgelegd. 

Ook de toelichting op de kosten m.b.t. de Vierdaagse en het feit dat deze onontkoombaar zijn is 

prima. Hij vroeg zich echter af hoe ver de gemeente hierin wil gaan. Is dit op enig moment nog 

begrensd. Hij komt hier bij de begroting nog nader op terug. 

De gedragscode windenergie komt regelmatig terug. Het is jammer dat men nu de spelregels 

tussentijds wil wijzigen.  

Mevrouw Dauphin wil de spelregels niet veranderen; zij constateert dat de gedragscode niet 

leidt tot de komst van windmolens. Wat D66 betreft kan de evaluatie nu in gang gezet worden.  

De heer Van Bronkhorst wijst op het initiatief. Er loopt een vergunningsaanvraag. Afgesproken 

is in 2019 een gedegen evaluatie te houden om te kijken hoe de gedragscode zich heeft gehou-

den. 

Mevrouw Dauphin stelt dat afgesproken is uiterlijk in 2019 te evalueren. Dit zou nu al kunnen 

gebeuren. Na 2 jaar zijn er nog geen windmolens. 

Er is een vergunningsaanvraag bij de gemeente binnengekomen, zegt de heer Van Bronkhorst. 

Hij is verbaasd en vergelijkt de gang van zaken rondom het referendum met de gedragscode. 

Mevrouw Dauphin vindt het vreemd dat een lokale partij zich beroept op de gang van zaken 

over het landelijk referendum. Het gaat nu om Wijchen. De initiatiefnemers van het ingediende 

plan geven helder aan dat met de huidige gedragscode het plan niet door kan gaan. In Wijchen 

komen geen windmolens, wel in Beuningen. Daarom wil zij de code evalueren; er is niets op te-

gen om dit nu in gang te zetten.  

De heer Van Bronkhorst verschilt hierover van mening.  

Door de burgemeester wordt aangegeven dat een informatienota voorligt m.bt. de kwaliteit van 

dienstverlening en de capaciteitsproblemen van de werkorganisatie. Door de VVD wordt even-

eens aangegeven dat de service onder druk staat. Hoe staan de andere partijen hiertegenover, 

mochten er capaciteitsproblemen zijn.  

De heer Derksen heeft de VVD horen aangeven dat mochten er capaciteitsproblemen zijn, het 

college naar de raad moet komen. Dit heeft hij bij Kernachtig Wijchen niet zo duidelijk gehoord. 
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De heer Van Bronkhorst merkt op dat hij signalen vanuit de inwoners heeft ontvangen die zien 

dat de service en kwaliteit achteruit lopen. Dit heeft hij in zijn eerste termijn genoemd. Het 

heeft te maken met capaciteitsproblemen.  
De heer Gatzen heeft ook signalen ontvangen. Anderzijds is er sprake van reorganisatie en een 

fusietraject. Er staan vacatures open en er is een informatienota onderweg. Hij wil die nota af-

wachten. 

Mevrouw Wittenberg hoort vanuit Kernachtig Wijchen veel mooie ideeën. Het is jammer dat er 

geen moties worden ingediend. 

De heer Van Bronkhorst verwijst naar het coalitieprogramma, de onderlegger voor de kaderno-

ta. Hiermee wordt in de komende jaren aan de slag gegaan.  

 

De heer Derksen wijst erop dat de VVD duidelijker is en aangeeft dat het college naar de raad 

moet komen wanneer inhuur van extra capaciteit nodig is. Hoe denkt Kernachtig Wijchen hier-

over? 

De heer Van Bronkhorst sluit aan bij de heer Gatzen en wil de informatienota afwachten. 

De heer Gatzen is van mening dat niet gesteld moet worden dat er meer formatie bij kan. Er is 

nu een begrotingsoverschot, maar volgend jaar gaat de algemene reserve onder de nullijn. 

Wanneer meer formatie nodig is, moet ergens anders worden bezuinigd. Nu een reorganisatie 

met Druten is aangeven is het onverstandig nu te roepen dat er formatie bij moet. Het is beter 

de nota af te wachten. 

De heer Derksen wijst op de 3 K’s. kwaliteit, kosten en kwetsbaarheid. Het kan niet zo zijn dat 

de kosten uit het ook worden verloren teneinde de kwaliteit op peil te houden. Hij de VVD be-

luistert hij een soort blanco cheque. Er moet echter scherp aan de wind gezeild worden en ij het 

optuigen van de werkorganisaties moeten alle drie K’s worden meegenomen.  

De heer Krale wil absoluut geen blanco cheque ter beschikking stellen. Hij hoopt zeker niet dat 

meer kosten gemaakt moeten worden. Mocht dit wel het geval zijn, dan moet dit op tijd gemeld 

worden omdat kwaliteit de belangrijkste pijler is.  

 

De heer Van Bronkhorst meldt naar aanleiding van de moties en het amendement dat Kernach-

tig Wijchen niet zal meegaan met motie 1. Dit is een rol voor de ondernemers. De wethouder 

kan dit meenemen bij de nota toerisme. Hij dit het als een stukje citymarketing, maar wil dit 

niet toespitsen op het saunacomplex. 

De fractie is geen voorstander van motie 3. Het is een bedrijfsmatige activiteit. De gastouders 

zijn vergunning plichtig en hieraan zijn kosten verbonden.  

Mevrouw Wittenberg wijst erop dat de motie is aangepast. Zij denkt dat aan de vragen van 

Kernachtig Wijchen tegemoet gekomen wordt. 

De heer Van Bronkhorst wil in de schorsing dit nog nader bekijken en met de fractie bespreken. 

De fractie zal niet meegaan met motie 4, afvalbeleid D66, niet in meegaan. Er is een egalisatie-

reserve en ook heeft de raad zich een vangdoelstelling opgelegd. Deze moet in 2020 behaald 

zijn. Wel vindt hij het overzicht van baten en lasten eveneens wat ondoorzichtig.  

 

Mevrouw Dauphin merkt op dat D66 een andere motie heeft voorbereid, die zij nu wil indienen. 

De eerste motie ging mogelijk wat te ver. Onduidelijk is echter hoe de financiële stromen in dit 

beleid lopen. Zij dient de motie in. 

 

De voorzitter voegt de motie toe. Na de tweede termijn zal hij de vergadering schorsen om de-

ze te kunnen bekijken.  

 

De heer Van Bronkhorst begrijpt dat motie 4 dan vervalt. 

Naar aanleiding van het amendement van Sociaal Wijchen en D66, is hij van mening dat dit 

moet worden meegenomen in de integrale afweging in september. Op dat moment kan ook ge-

keken worden of er voldoende middelen zijn.  

 

Wijchen Lokaal 

De heer Van Kuppeveld dankt de wethouder voor de beantwoording van de vragen. Uit de 

stemmingen zal blijken hoe wat het standpunt van Wijchen Lokaal is.  

De heer Gatzen constateert dat Wijchen Lokaal in eerste termijn vaak kritiek uit op het finan-
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ciële beleid, maar nooit met voorstellen komt. Heeft de fractie geen behoefte dingen aan te 

passen? 

De heer Van Kuppeveld geeft aan dat dit niet het geval is. 

 

VVD 

De heer Krale heeft geen vragen gesteld, maar zal ingaan op een aantal moties. 

De VVD zal de motie van het CDA betreffende de thermenbezoekers niet steunen, omdat het 

geen gemeentelijke taak is. Ten aanzien van het amendement van Sociaal Wijchen inzake duur-

zaamheidsleningen zal de fractie de wethouder volgen. Het amendement is overbodig. 

De heer Krale komt terug op de overige moties na de inbreng van D66. 

Mevrouw Peters-Vroom reageert op de aangepaste motie van D66 inzake de gastouderopvang. 

Er zijn veel getallen over tafel gedaan. In het kader van transparant bestuur zal de VVD de mo-

tie van D66 steunen en wacht de informatienota af.  

De heer Boumans dringt erop aan de motie inzake openbaar toilet snel op te pakken.  

Ten aanzien van de afvalmotie heeft hij gelezen dat deze gebaseerd is op 100% kosten-

dekkendheid en verwacht dat dit zo blijft. Hij zal de nieuw ingediende motie nummer 7 bezien 

en hier later op terug komen. 

 

CDA 

De heer Derksen vond de eerste termijn in de nieuwe raad interessant. Een aantal zaken is hem 

opgevallen. De PvdA is nauwelijks ingegaan op de buig-gelden, dan wel de decentralisaties. Vijf 

wensen die door de PvdA zijn benoemd zijn allemaal geparkeerd onder wenselijk beleid. Waar-

om zijn deze niet in de kadernota opgenomen. De PvdA zit in de coalitie. 

 

De heer Gatzen wijst erop dat het college de kaderbrief presenteert. De raad kan hierover haar 

mening geven. Duidelijk vermeld is dat een aantal incidentele en structurele beleidszaken nog 

niet zijn toegekend. Hij heeft geprobeerd hier prioriteiten aan te geven en zaken die de fractie 

opgenomen wil zien. Door het CDA wordt gesproken over donkere wolken. Die ziet de PvdA, ook 

in het meerjarenperspectief, niet. De fractie heeft wel een aantal punten meegegeven waarmee 

men aan de slag wil gaan. 

 

De heer Derksen vindt het goed dat de PvdA duidelijkheid geeft. Het is een mooi wensenlijstje. 

De PvdA zat echter aan de onderhandelingstafel en had kunnen proberen dit eerder in te pas-

sen. D66 vliegt er stevig in. Het idee dat de gemeente aan het sparen is, is bijzonder, maar bit-

tere noodzaak. De wethouder geeft dit ook duidelijk aan.  

De fractie wil de punten m.b.t. de energie meenemen naar de energienota die na de zomer 

wordt behandeld.  

Naar aanleiding van de VVD, constateert de heer Derksen dat het vreemd is dat de VVD aan-

geeft dat het goed is vet op de botten te zien en de sluis openzet voor extra capaciteit. 

 

De heer Krale wil geenszins de sluis openzetten, maar is realistisch. Mocht het nodig zijn dan wil 

de fractie graag tijdig horen of er incidenteel extra middelen nodig zijn. Dat er nu vet op de bot-

ten zit, is goed, maar bij elke begroting zal de VVD de vraag stellen of dit wel nodig is, dan wel 

verlaging van de belastingen een optie is.  

De heer Derksen vraagt of de heer Krale over het hoofd heeft gezien dat het weerstandsver-

mogen in 2019 onder de kritische grens komt.  

De heer Krale heeft dit niet over het hoofd gezien. 

De heer Derksen vraagt hoe dan gesproken kan worden over lastenverlichting. De algemene re-

serve gaat van 14 naar 11, naar 9 miljoen en de VVD vraagt zich af of het allemaal wel nodig is.  

De heer Van Bronkhorst wijst erop dat de algemene reserve ook weer oploopt. Er is een stip 

aan de horizon.  

De heer Krale kijkt bij de begroting of het nodig is de belasting te verlagen. Nu gaat het om het 

vaststellen van het resultaat 2017. Hij wil niet op de begroting vooruitlopen.  

De heer Gatzen vraagt zich af waar het CDA zich op baseert dat sprake is van donkere wolken. 

De heer Derksen ziet duidelijk dat de algemene reserve onder de grens schiet. Het gaat om de 

aannames die erachter zitten. De prognoses en kansen op nieuw beleid worden sterk beïnvloed 

door de aanname dat de Buig-gelden en decentralisaties aantrekken. Dit is nogal wat. 
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Dit geldt voor het hele risicoprofiel, aldus de heer Gatzen. Alle risico’s worden gewogen. Er 

moeten inschattingen gemaakt wordt. Het college doet dit juist goed. Elke keer verwijt de raad 

hen dat zij geld overhouden; anderzijds als te krap wordt begroot is het ook niet goed. Er zijn 

geen donkere wolken.  

 

De heer Herms informeert naar de spreektijden in de tweede termijn. 

De voorzitter merkt op dat deze niet beperkt zijn.  

 

De heer Derksen wijst erop dat veel wensen nog niet ingevuld zijn en er € 728.000 aan bezuini-

gingen ligt.  

Dit is juist, aldus de heer Gatzen. Hij maakt zich zorgen dat niet alle ambities waargemaakt 

kunnen worden, maar er zijn geen donkere wolken.  

 

De heer Derksen constateert veel overeenkomsten met Kernachtig Wijchen. Het is jammer dat 

het CDA de komende 4 jaar niet samen kan werken in de coalitie. Hij constateert dat Kernachtig 

Wijchen kritisch is ten aanzien van het werkbedrijf, hoe om te gaan met het overschot, knoop-

punt Bankhoef, een kritische houding ten opzichte van de gemeenschappelijke regelingen, het 

Kraanvogelterrein. Ook is Kernachtig Wijchen stevig in haar woorden m.b.t. tot Wijchen 21. Hij 

beluistert zelfs positieve woorden over Den Haag en Brussel en is hier blij mee.  

De heer Van Bronkhorst wil dit nuanceren. Kernachtig Wijchen trekt al 4-5 jaar aan de bel over 

snel internet. Dit heeft Den haag pas afgelopen week bereikt.  

 

De heer Derksen wil hier rond maart 2022 nog op terugkomen. Ook met betrekking tot de kriti-

sche kanttekeningen over de gemeenschappelijke regelingen heeft Kernachtig Wijchen gelijk. 

Het is echter zo dat de wethouders de vooruitgeschoven posten zijn in het bestuur van de GR 

en zij moeten zorgen dat het goed verloopt.  

De heer Van Bronkhorst wijst op het gegeven dat de invloed vanuit het college niet altijd groot 

is in de GR. Vorige maand zijn de zienswijzen en begrotingen behandeld. Dit jaar heeft wethou-

der Burgers succes geboekt. Het is een opdracht voor college, raad en de partijen elkaar op te 

zoeken om in de regio zo gezamenlijk mogelijk op te trekken.  

 

De heer Derksen merkt naar aanleiding van de reactie van wethouder Gerrits op dat deze aan-

gaf dat er zeker ruimte is voor nieuw beleid. Hij informeert waar deze ruimte zit. Er moet 

€ 728.000 bezuinigd worden en daarnaast zijn een aantal zaken nog niet opgenomen. Er is 

sprake van gewenst nieuwe beleid dat nog niet financieel vertaald is. Hij kan dit niet goed 

plaatsen. Wanneer rijksmiddelen niet worden aangewend, kan dit in mindering gebracht kan 

worden op de taakstelling. Dit is een flinke aanname.  

De heer Derksen is blij met het antwoord betreffende de Kraanvogelstraat. Het gaat nu sneller. 

Het is van belang dat het hele verhaal verteld wordt. Positief, maar voorzichtig komt omdat er 

prognoses gedaan worden over het aantrekken van de algemene reserves die gebaseerd zijn op 

de aanname dat de kosten van de decentralisaties en Buig sterk gaan afnemen.  

De motie circulaire inkopen wordt door het CDA zelf ingediend samen met PvdA, VVD en Kern-

achtig Wijchen. Er wordt € 30 miljoen per jaar ingekocht. Zaken als bedrijfskleding, interieur 

etc. kunnen circulair ingekocht worden.  

Mevrouw Dauphin vindt het grappig dat het CDA het amendement van Sociaal Wijchen inzake 

de duurzaamheidslening afwijst omdat sprake is van een klein stukje in een groot maatregelen-

pakket. De CDA-fractie wil e.e.a. integraal behandelen en het mag geen geld kosten. Het on-

derzoek naar circulaire inkoop kost wel degelijk geld. Mevrouw Dauphin wijst er nadrukkelijk op 

dat binnenkort landelijk beleid wordt gepresenteerd. Dit wil zij afwachten.  

De heer Derksen erkent dat landelijk beleid er aan komst. Hoe eerder begonnen hoe beter. 

Door D66 wordt duurzaamheid, energieneutraliteit en circulariteit op één hoop geveegd, Hij 

verwijst naar de motie statiegeld, het ondertekenen van het grondstoffenakkoord. Dit hoort 

daarbij. Er wordt jaarlijks voor € 30 miljoen ingekocht. Er is geen tijd te verliezen.  

De heer Derksen vindt het amendement voor de duurzaamheidslening te prematuur.  

 

Mevrouw Hoogteijling gaat nader in op de motie thermenbezoekers. Zij wil deze nog nader toe-

lichten. Het thermencomplex verwacht jaarlijks 200.000 bezoekers. Wanneer 5% na zijn bezoek 
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naar Wijchen zou gaan dan gaat het om 10.000 bezoekers. Indien deze bezoekers elk € 50 in 

Wijchen zouden spenderen, dan is dit al gauw een half miljoen omzet voor de Wijchense onder-

nemers. Zij wijst op de mogelijkheden van citymarketing. 

De heer Gatzen is van mening dat er geen motie ligt voor citymarketing, maar voor de Beren-

donck.  

Mevrouw Hoogteijling wil niet afwachten tot de ondernemers de kansen oppikken, maar e.e.a. 

aanjagen.  

Mevrouw Dauphin stelt voor in de motie de Thermen te schrappen. De aandacht mag zeker uit-

gaan naar citymarketing, maar zich niet richten op de thermenbezoeker. Dit voelt niet goed.  

De heer Van Bronkhorst merkt op dat Kernachtig Wijchen van mening is dat dit beter meege-

nomen kan worden bij de behandeling van de nota toerisme.  

 

Mevrouw Hoogteijling stelt dat het niet erom gaat de thermen specifiek te promoten, maar om 

de mogelijke bijvangst voor de gemeente Wijchen. Zij vraagt of dit dan meegenomen kan wor-

den in de nota toerisme voor 2019. 

 

De voorzitter geeft aan dat de wethouder hier in tweede termijn nog nader op terug zal komen.  

 

De heer Peters-Sengers steunt de motie inzake sturing van de ganzenpopulatie van harte. Vorig 

jaar is hier al nadrukkelijk aandacht voor gevraagd. De opmerking van de wethouder dat geke-

ken kan worden naar de soorten overlast, ziet hij niet terug in de motie. Heel duidelijk in kaart 

moet worden gebracht waar sprake is van overlast, ganzen kunnen 40 jaar worden, krijgen 10 

kuikens per nest en blijven levenslang bij dezelfde partner. De kuikens komen altijd terug op de 

plek waar zij geboren zijn. Dit baart de fractie ernstig zorgen.  

 

De heer Derksen steunt de motie inzake openbaar toilet omdat onderzoek geen kwaad kan. De 

voorgestelde dekking uit de reclamebelasting is bijzonder omdat het budget nu al niet toerei-

kend is, waar moet dit vandaan komen, hoe wordt omgegaan met vandalisme, onderhoud en 

exploitatie. 

De heer Gatzen vindt de reclamebelasting niet ver gezocht, Het is het sturingsmechanisme voor 

de raad in het centrum en niet vreemd om te kijken of hier binnen ruimte is. Het is echter niet 

alleen een opdracht voor de gemeente, maar een gezamenlijke verantwoordelijkheid met de 

ondernemers. 

De heer Derksen wilde slechts aangeven dat nog veel vragen beantwoord moeten worden. Hij 

ziet de antwoorden graag tegemoet.  

Afrondend stelt de heer Derksen dat de CDA-fractie de motie afvalheffing van D66 zal steunen 

omdat al meerdere keren rondom het omgekeerd inzamelen gevraagd is naar de stand van za-

ken. Een overzicht is geen gek idee.  

 

D66 

Mevrouw Wittenberg merkt op dat al veel is gezegd. Naar aanleiding van Kernachtig Wijchen 

vraagt zij hoe plaats 38 wat de fractie betreft past in het plaatje “groen maar niet gek”.  

De heer Van Bronkhorst wijst erop dat de wethouder doende is met het programmaboek. Vol-

gend jaar zal Wijchen met stip gestegen zijn.  

Mevrouw Wittenberg hoopt dit van harte. Het antwoord van de wethouder op haar opmerkingen 

omtrent de duurzaamheid op Bijsterhuizen, is teleurstellend. Het is een kans om te laten zien 

hoe de piketpaaltjes in de rest van de regio geplaatst kunnen worden. Bijsterhuizen kan als 

rolmodel dienen. Het gaat nu om de laatste stukken grond; het zorgvuldig hiermee omgaan kan 

een voorbeeld zijn voor de omliggende bedrijven. 

In het kader van windmolens komt Wijchen in de pers overtuigend over, maar in de raadzaal is 

weinig sprake van slagvaardigheid. Zij wil niet het betoog van mevrouw Dauphin herhalen.  

De heer Van Bronkhorst merkt op dat in de verkiezingsprogramma beloftes zijn gedaan aan de 

inwoners. Hij wil het vertrouwen niet schaden door nu een ander geluid te laten horen. 

Mevrouw Wittenberg wijst erop dat het gaat om een evaluatie uiterlijk in 2019. Bij Kernachtig 

Wijchen is dit eind 2019. Zij vindt het jammer.  

Ten aanzien van afval is 15 jaar geleden een goede afspraak gemaakt. De motie ging daar niet 

over. De fractie van D66 dient een nieuwe motie in. Nog steeds is onduidelijk waarom het over-
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schot oploopt; wordt er teveel begroot of zit er ergens een spaardoel? 

De heer Derksen vraagt of D66 bereid is de laatste zin te schrappen. 

Mevrouw Dauphin licht toe dat deze zin nodig is omdat in de kaderbrief staat dat indien de extra 

inzameling van het GFT volgehouden wordt, de afvalstoffenheffing omhoog moet. Dit zal dan 

duidelijk moeten worden. Ook als blijkt dat het nodig is om de vangdoelstellingen te halen. 

De heer Gatzen vraagt hoe mevrouw Dauphin de vangdoelstelling wil realiseren? 

De heer Derksen begrijpt dat D66 een verklaring wil m.b.t. de baten en lasten, het overschot in 

het afvalbeleid. Indien een overzicht gegeven kan worden, kunnen eventueel conclusies worden 

getrokken. Het is niet goed een dergelijke tendentieuze zin op te nemen.  

Mevrouw Dauphin vindt het prima om de laatste zin te schrappen. Het maakt de motie niet 

minder inhoudelijk. 

De heer Derksen stelt dat het CDA de motie dan zal steunen.  

 

Mevrouw Wittenberg merkt naar aanleiding van de uiteenzetting over de kosten van de GGD 

door de wethouder, op dat het gaat om de transparantie van de gelden en het verschil in de 

bijdragen voor reguliere opvang en voor gastouderopvang. Het lijkt nu een scheve verhouding 

te zijn. Niet in uren die het kost, maar je zou kunnen kijken of de sterkste schouders de zwaar-

ste lasten zouden kunnen dragen. De reguliere opvang heeft ruim 90 kindplaatsen, terwijl een 

gastouder maximaal 6 kinderen mag opvangen. 

 

De heer Gatzen merkt op dat daarom een nota wordt gevraagd. Door D66 wordt vrijstelling ge-

vraagd. De PvdA wil eerst alles in kaart brengen. Wanneer de suggestie van vrijstelling uit de 

motie wordt geschrapt, zal de fractie de motie steunen.  

Mevrouw Wittenberg wil bekijken of het dictum nog kan worden aangepast.  

De heer Derksen constateert dat D66 zich toespitst op gastouderopvang. Hoe zit het met ande-

re onderwerpen, waarvoor leges betaald moeten worden? 

Mevrouw Wittenberg merkt op dat de fractie hierop zal ingaan wanneer hiertoe aanleiding is. De 

fractie is met de gastouderopvang al 3 jaar bezig en wordt meerdere keren per jaar hierop aan-

gesproken. Er is op landelijk niveau een lobby; de buurtgemeenten heffen geen leges. Het be-

langrijkste is dat iedereen moet kunnen werken indien hij/zij dit wil en toegang tot de kinderop-

vang moet hebben. 

De heer Derksen kan hier weinig mee. 

De heer Van Bronkhorst constateert dat D66 aangeeft dat bij andere gemeenten het gratis is. 

Gratis bestaat niet; het moet dan via de WOZ of via een ander potje uiteindelijk betaald wor-

den.  

Mevrouw Wittenberg heeft daarom bij punt 2, lid 1 ogenomen dat duidelijk gemaakt moet wor-

den hoeveel er in het gemeentefonds dit en waar dit aan wordt besteed.  

In reactie op de wethouder m.b.t. het fruit in relatie tot de kindregeling, merkt zij op dat het 

niet om het fruit gaat, maar het principe. Het gaat om het signaal dat naar buiten gaat. 

De heer Gatzen wijst erop dat beiden in een tabel staan van zaken die niet toegekend zijn. De 

raad kan de prioriteit aangeven. Hij is van mening dat de fractie met een motie kan komen. De 

raad is aan zet. 

De heer Van Bronkhorst vindt dit een stuk bedrijfsvoering en wil zich hiermee niet bemoeien. 

 

Mevrouw Wittenberg heeft haar punt gemaakt. De motie circulaire economie wordt in de schor-

sing nog nader besproken. De motie van CDA inzake thermenbezoeker behoort niet bij de ge-

meente. De fractie zal de motie onderzoek openbaar toilet steunen. De motie ganzenpopulatie 

dient D66 mee in, evenals het amendement rondom de duurzaamheidslening.  

 

PvdA 

De heer Gatzen constateert dat de gemeente Wijchen er goed voor staat. Het kan zo zijn dat er 

te ruim is begroot; de waarheid ligt in het midden. Hij had verwacht opmerkingen te krijgen 

over het gebrek aan duurzaamheid in het beleid, maar dit is meegavallen. Ook de PvdA is te-

leurgesteld in het duurzaamheidsbeleid in Wijchen. Inmiddels praat iedereen over energieneu-

traliteit, maar het is nog te weinig tastbaar. Dit betekent niet dat niet al veel hobbels genomen 

zijn. Hij verheugd zich op de nota die in september wordt besproken en hoopt dat de ambities 

grenzeloos zijn en de fractie elkaar vinden.  
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De heer Derksen vindt het goed dat de PvdA zichzelf een spiegel voorhoudt. De analyse is goed. 

Hij is benieuwd hoe de PvdA aankijkt tegen “groen maar niet gek”.  

Het is een uitspraak van Kernachtig Wijchen, aldus de heer Gatzen. De PvdA staat er wat genu-

anceerder in, maar moet het samen met Kernachtig Wijchen doen. Hij hoopt er in september 

goed in te slagen en wil net als de heer Van Bronkhorst dat Wijchen met stip stijgt op de ladder.  

Dat is niet zo moeilijk, aldus de heer Derksen.  

De heer Gatzen wil de duurzaamheidslat hoger leggen, maar dit moet gezamenlijk worden ge-

daan. Hij hoopt in september echt met elkaar naar een hoger niveau de kunnen brengen.  

Mevrouw Wittenberg wijst erop dat Wijchen in de afgelopen 4 jaar van een 1,5 naar een 2 is 

gegaan. Zij hoopt dat de ambitie en uitvoering steviger wordt. 

De heer Gatzen geeft haar gelijk. Er moeten nog veel stappen gezet worden.  

De heer Derksen vraagt of de heer Gatzen verwacht dat de duurzaamheidsambities de gemeen-

te geld gaan kosten en waar dit vandaan moet komen. 

Dit gaat zeker gemeentelijk geld kosten, aldus de heer Gatzen. Hij wil dit niet nu, maar bij de 

nota behandelen. In 2022 is € 2,5 miljoen nog niet besteed. Dit zou toegekend kunnen worden. 

In september wil hij dit integraal afwegen en hij hoopt serieuze maatregelen te kunnen nemen.  

 

Mevrouw Wittenberg meent dat indien de gemeente erin slaagt de circulaire economie sneller in 

te voeren dan landelijk beoogd, er geld overgehouden wordt op afval. Dit kan worden her be-

steed in duurzaamheid. 

De heer Gatzen denkt dat dit niet helemaal opgaat. Wijchen heeft een voorbeeldfunctie, net zo-

als met energieneutraal. Hij hoopt in september de ambitie nog extremer te maken. 

Van de wethouder heeft hij begrepen dat het college de motie sturing ganzenpopulatie wil over-

nemen. Hij is blij dat het college hiermee aan de slag wil gaan. Met maaibeleid en het creëren 

van eilandjes kan bijgedragen worden aan de populatie. Hij begrijpt niet helemaal wat er in 

kaart gebracht wordt. Wel zou gekeken kunnen worden waar ganzen dicht bij woningen zitten 

en direct overlast veroorzaken. Het gaat erom deskundigen te vragen hoe hierin gestuurd kan 

worden.  

In reactie op de opmerking van mevrouw Dauphin die aangaf dat de heer Derksen (bij circulair 

inkopen) net als de heer De Kievit (bij de duurzaamheidslening) zaken integraal zou moeten 

afwegen, is de heer Gatzen van mening dat er een groot verschil is. Sociaal Wijchen doet nu bij 

de kaderbrief een greep in kas, het CDA pas bij de begroting.  

Mevrouw Dauphin heeft aangegeven dat het argument dat de heer Derksen gebruikte, niet vali-

de was. Hij gaf aan dat de duurzaamheidslening een klein stukje was van het energiebeleid. 

Hetzelfde geldt ook voor het voorstel rondom circulair inkopen. Dit is een klein onderdeel van 

groter beleid. 

De heer Gatzen sluit aan bij het college en wil de motie thermenbezoeker meenemen in het toe-

ristisch beleid.  

De gastouderopvang dient nader besproken te worden, zodat duidelijk is waar het omgaat. Hij 

dringt aan op een informatieavond/commissie. 

De PvdA zal de motie afval niet steunen. In augustus is er nog geen beeld van hetgeen nodig is 

om de vangdoelstellingen te realiseren.  

 

De voorzitter schorst om 21.40-21.45 uur de vergadering voor kort overleg. Na heropening 

geeft hij het woord aan wethouder Gerrits. 

 

Wethouder Gerrits onderscheidt in de nieuwe motie van D66 betreffende het afvalbeleid twee 

elementen. Aan de ene kant financiële elementen. Hoe is de financiële boekhouding georgani-

seerd. Bij de andere motie heeft hij al aangegeven dat het geld altijd teruggaat naar de inwo-

ners, in de vorm van een korting volgend jaar of via een investering in de diensten.  

De voorliggende motie geeft bij punt 1 aan dat de begroting sinds 2015 een overschot laat zien. 

Dit is niet juist. De begroting is altijd sluitend; de baten en lasten zijn in evenwicht. Sinds 2015 

is de gemeente verplicht om de BTW-component en de overhead op een andere plaats te pre-

senteren. Het wordt hierdoor niet inzichtelijker. Dit wil hij inzichtelijk maken, maar feitelijk zijn 

de baten en lasten in balans. Bij de jaarrekening kan het zo zijn dat de werkelijke cijfers iets 

afwijken; het saldo wordt dan in de reserve gestort. 

Naar aanleiding van de opmerking van het CDA dat er geen ruimte is voor nieuw beleid, blijft hij 
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erbij dat dit geen juiste constatering is. Er is sprake van tekorten, er ligt een opgave op ver-

schillende terreinen, maar er zijn ook risico’s en een post onvoorzien opgenomen. Alleen wan-

neer je begroot vanuit realisme, is er ruimte voor nieuw beleid. Je kunt niet alles tegelijk, moet 

faseren en spreiden en in die zin is het college voorzichtig optimistisch.  

 

Wethouder Loermans kan uitstekend leven met de uitleg van de heer Gatzen ten aanzien van 

de uitvoering van de ganzen-motie. Hij wil de locaties in beeld brengen waar de populatie zo 

groot is dat er sprake is van overlast.  

Ten aanzien van de leges gastouderopvang, is in eerste termijn gezegd dat in het gemeente-

fonds geen middelen zijn geoormerkt, maar de gastouderopvang herleid kan worden tot een 

bedrag van € 37.000 De GGD kost € 41.000 voor toezicht en handhaving kinderopvang. De op-

brengst is € 6.000 per jaar. Dit jaar zijn 13 of 14 aanvragen ontvangen. Het is een relatief klein 

bedrag. Vorig jaar is naar aanleiding van vragen van D66 alle informatie al aangeleverd, hoe 

het bedrag is opgebouwd, compleet met uurtarief van de GGD, het aantal ambtelijke uren dat 

besteed wordt. Wethouder Loermans proeft dat D66 een principiële discussie wil voeren. Leges 

moeten kostendekkend zijn voor commerciële activiteiten. Een klein café met 1 klant moet ook 

allerlei vergunningen aanvragen. De gastouderopvang is een commerciële activiteit. De ouders 

die opvang ontvangen krijgen een belastingteruggave. Deze is vorig jaar nog verhoogd om het 

buitenshuis werken te stimuleren. 

 

De heer Gatzen denkt dat er verschil zit tussen een café en de kinderopvang. De gemeente 

krijgt geen middelen uit Den Haag voor café, wel voor de kinderopvang. 

Dit is juist, aldus wethouder Loermans. Voor toezicht en handhaving op kinderopvang krijgt de 

gemeente middelen uit Den Haag, maar dit kost veel meer geld. Afgesproken is dat leges kos-

tendekkend moeten zijn. De gastouder mag het verrekenen met de ontvangende ouder. 

Het college ontraadt de motie. Alle informatie is in het verleden al toegestuurd. 

Mevrouw Wittenberg vraagt hoe omgegaan moet worden met gezinnen met een kleinere beurs 

ten opzichte van gezinnen met een ruimere beurs.  

Wethouder Loermans merkt op dat indien men kinderopvang nodig heeft omdat je gaat werken, 

je via de belastingdienst een toeslag krijgt. Deze is inkomensafhankelijk. Hoe lager het inko-

men, hoe hoger de toeslag. 

De heer Gatzen wil de motie openbaar toilet overeind laten en nu aan de slag geen, niet de in-

clusieagenda afwachten.  

 

Wethouder Derks heeft waardering voor de motie van het CDA en de urgentie die het CDA aan-

haalt ten aanzien van het toerisme. Het is echter aan de marktpartijen te kijken of zij voordeel 

kunnen behalen. Daarnaast is er het RBT KAN dat een bijdrage levert. 

De motie zoals geformuleerd gaat te veel in op de Thermen Berendonck. Daarnaast wordt inge-

gaan op de dorpsmarketing. In 2019 wil hij dit in breder perspectief bekijken en meenemen bij 

de nota toerisme. 

Mevrouw Hoogteijling trekt de motie in.  

 

De voorzitter gaat over tot de stemmingen.  

 

Stemverklaring mevrouw Peters-Vroom: ‘Als registeraccountant verbonden aan BDO heb ik als 

raadslid in dit stuk de schijn van onafhankelijkheid tegen. Daarom onthoud ik mij van stem bij 

alle stukken met betrekking tot de jaarrekening 2017’. 

 

- amendement van de fracties van Sociaal Wijchen: “ extra storting in de duurzaamheidslening 

van € 125K” 

 

Mevrouw Peters-Vroom onthoudt zich van stemming. 

 

De fracties van D66, Sociaal Wijchen en 1 lid van de fractie Wijchen Lokaal stemmen voor het 

amendement. 

 

De fracties van CDA, Kernachtig Wijchen, PvdA, 2 leden van de fractie van de VVD en 1 lid van 
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de fractie Wijchen Lokaal stemmen tegen het amendement. 

 

Het amendement is verworpen! 

 

 

Raadsvoorstel 18 7 18110  Jaarrekening 2017 

 

Mevrouw Peters-Vroom onthoudt zich van stemming. 

De raad stemt unaniem in met het voorstel. 

 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

- motie 1, van de fractie van het CDA: “Nota toerisme [oorspronkelijke titel: “warm welkom 

thermenbezoeker in Wijchen” 

 

De motie is ingetrokken! 

 

- motie 2 van de fracties van CDA, PvdA, VVD en Kernachtig Wijchen: “circulair inkopen  door 

gemeente” 

 

De fracties van CDA, PvdA, Kernachtig Wijchen, VVD en Wijchen Lokaal stemmen voor de mo-

tie. 

De fracties van Sociaal Wijchen en D66 stemmen tegen de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 3 van de fractie van D66: “inspecties gastouderopvang uit Gemeentefonds” 

 

De heer Gatzen verklaart dat de PvdA-fractie te motie zal steunen, niet omdat er nieuwe infor-

matie moet komen, maar omdat het goed is hierover rustig met elkaar van gedachten te wisse-

len. 

 

De fracties van D66, PvdA, Sociaal Wijchen en VVD stemmen voor de motie. 

De fracties van CDA, Kernachtig Wijchen en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie. 

 

De motie is verworpen! 

 

- motie 4 van de fractie van D66: “overschot begroting afvalbeleid terug naar inwoner” 

 

De motie is ingetrokken! 

 

- motie 5 van de fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen en VVD: “onderzoek openbaar toilet” 

 

De raad stemt unaniem in met de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 6 van de fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen, VVD, CDA en D66: “sturing ganzen-

populatie” 

 

De raad stemt unaniem in met de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

- motie 7 van de fractie van D66: “duidelijkheid over baten en lasten afvalbeleid” 
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De fracties van CDA, D66, Kernachtig Wijchen en Sociaal Wijchen stemmen voor de motie. 

De fracties van PvdA, VVD en Wijchen Lokaal stemmen tegen de motie. 

 

De motie is aangenomen! 

 

 

6. 18 9 18108-2   Meerjaren Perspectief Grondexploitaties 2018 (MPG) 

De voorzitter wijst op de geheimhoudingsplicht.  

De raad stemt unaniem in met het voorstel. 

 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

7. 18 1 17251   Meicirculaire 2018 

 

De heer Boumans merkt op dat in de nota belangrijke informatie is opgenomen over de herver-

deling van het gemeentefonds, integratie, uitkeringen in het sociale domein. Hij is het eens met 

de nota. Hij dringt erop aan dat het college de raad goed informeert over de herverdeling, ook 

in de richting van de begroting 2019. 

 

De raad stemt unaniem in met het voorstel. 

 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

8. Sluiting 

De voorzitter sluit om 22.10 uur de vergadering. 

 

 

 

De voorzitter,              De Griffier, 

 

 

 

 


